
Martina Fialová

V sobotu 26. dubna se v zá
meckém parku uskutečnilo 
slavnostní Otvírání turis

tické sezóny 2025. Akce, která slav
nostně otvírala turistickou sezónu 
nejen pro zručský zámecký areá l, 
ale i pro celou turistickou destinaci 
Kraje blanických rytířů, se nesla ve 
znamení krásného slunečného po
časí, přátelské atmosféry a rekordní 
návštěvnosti.

Celodenní program, který začal 
v 10.00 hodin otevřením všech sed
mi expozic zámeckého areálu, nabídl 
pestrou škálu aktivit a zážitků pro 
všechny generace. Návštěvníky při
vítalo více než 45 stánků s rozličným 
sortimentem. Účastníci akce mohli 
ochutnat regionální speciality, pro
hlédnout si a nakoupit rukodělné vý
robky a pohrát si v historické střelni
ci, která byla určená zejména pro děti.

Ve 13.00 hodin proběhlo oficiální za
hájení akce, kterého se ujal moderátor 
Marek Fiala společně s místostarostou 
Pavlem Vrzáčkem a rytířem z Kraje 
blanických rytířů. Společně slavnost
ně otevřeli letošní turistickou sezónu 

2025, čímž symbolicky odstartovali 
období výletů, kulturních akcí a po
znávání turistických cílů i přírodních 
krás celého Kraje blanických rytířů.

Následoval kulturní program, ve 
kterém vystoupily děti a učitelé ze 
Základní umělecké školy ve Zruči 
nad Sázavou a poté krásná vystoupe
ní děti z místních mateřských škol. 
V půl třetí přilákala davy diváků 
dechberoucí parkourová show, bě
hem níž mladí sportovci předvedli 
salta, přeskoky a další akrobatické 

kousky – a poté si parkour mohli sami 
vyzkoušet i odvážní návštěvníci.

Nejmenší diváci se nejvíce těšili na 
hudební vystoupení dua Karol a Kví
do, které začalo v 15.30. Dětská show 
plná písniček, smíchu a interakce 
s publikem přinesla radost a energii – 
a písnička „Pan doktor Zub“ se zpíva
la ještě dlouho po skončení koncertu.

Odpolední program přirozeně pře
šel do podvečerní části, kterou vy
plnil Vodácký festival moderovaný 
Mílou Pražákem. Na hlavní scéně 

vystoupili Poutníci, Mirasův kartáč, 
Poslední štych a Jožin Band, čímž 
završili kulturně i hudebně nabitou 
sobotu, kdy poslední tóny zazněly 
těsně před desátou hodinou.

Akci, kterou zorganizoval Odbor 
kultury, školství a sportu města Zruč 
nad Sázavou, navštívilo více než 2 400 
příchozích. Hlavním sponzorem byla 
firma Polysan. Návštěvníci nešetřili 
chválou – vyzdvihovali zejména rozma
nitost programu, vstřícnost pořadatelů 
a krásné prostředí zámeckého parku.

„Bylo to skvělé. Už dlouho jsem ne-
zažila akci, která by byla tak dobře 
připravená pro děti, teenagery i do-
spělé. Určitě přijdeme i příští rok,“ 
uvedla jedna z návštěvnic.

Zahájení turistické sezóny ve Zruči 
nad Sázavou tak potvrdilo, že zručský 
zámek a zámecký areál má co nabíd
nout – a to nejen milovníkům histo
rie a přírody, ale všem, kteří si chtějí 
užít příjemný den plný zážitků.

Tak zase příští rok, budeme se těšit.

V sobotu
24. května
oslavovali zručští 
dobrovolní hasiči 
140 let trvání
sboru.
Reportáž z akce 
přineseme
v příštím čísle ZN. 

Jana Marečková, Petr Novák

V sobotu 3. května 2025 uspořá
dal turistický oddíl TJ Jiskry 
Zruč n. S. tradiční Májový 

pochod. Letos již 45. ročník. Jelikož 
je to malé kulaté výročí, před popi
sem májového pochodu předkládáme 
čtenářům historii turistického oddílu 
TJ Jiskra Zruč n. S. tak, jak ji sepsal 
minulý předseda oddílu M. Vaněček.

Počátky organizované turistiky je 
možno nepřesně zařadit do první 
poloviny sedmdesátých let minulého 
století. Písemné záznamy neexistují, 
lze se opřít jen o „mlhavé“ vzpomín
ky pamětníků. Tehdy vzniká horo 
lezeckoturistický oddíl, který vede 
horolezec Nováček. V letech 1977 

nebo 1978 oddíl krátce vede turista 
Mirek Běhal, který ještě stačí zorga
nizovat zájezd oddílu do Žďárských 
vrchů s noclehem v ubytovně Sokola 
Holetín. Horolezci zdolávají Čtyři pa
lice a další skalní stěny, turisti udělají 
dva výšlapy na Devět skal a v okolí 

Svratky. Zájezdu se účastní i turistic
ký oddíl mládeže (TOM) v počtu asi 
tři horolezci a pět turistů, které vedou 
M. Kliková a J. Boswartová.

M. Běhal odchází ze Zruče n. S. 
a předsedou se v roce 1979 stává Jo
sef Menša. Aktivní předseda Menša 

ustavuje a s výborem organizuje v lis
topadu 1979 Noční pochod (tehdy 
Říjnové plameny) a v příštím roce 
(květen 1980) Májový pochod do 
Českého Šternberka. Podle vypra
covaných ročních plánů činnosti se 
členové zúčastňují turistických po
chodů organizovaných cizími oddíly 
v bližším i vzdáleném okolí. V těchto 
a dalších letech absolvují někteří čle
nové (Neužil, Peck, Menša, Matějka, 
Kohoutová a bratři Dolejší) dálkové 
pochody na 50, 60 i 100 km a plní 
podmínky výkonnostních odznaků 
turistiky. Ostatní členové chodí po
chody kratší a plní odznaky 100 jar
ních kilometrů.

V roce 1983, kdy už jsou k dispozici 
některé písemné záznamy, má oddíl 36 
členů, již jen turistů, chodí se na bri
gády na úpravu tábora Jiskry v Chře
novicích. V roce 1987 je zorganizován 
třídenní zájezd autobusem ZV ROH 
do Horní Vltavice na rekreační chatu 
Sázavanu. Zájezdu se zúčastní i toho 
roku nově ustavený oddíl TOM pod 

vedením Michala Edra a jeho pozdější 
manželky Hanky.

Na výroční schůzi 28. 1. 1988 se J. 
Menša vzdává funkce a předsedou 
oddílu je zvolen Ladislav Matějka. 
Členy výboru jsou: Menša, Kliková, 
Vaněček a J. Kotek. Činnost oddílu 
pokračuje jako v předešlých letech, 
výkonnostní turistika ustává, chodí 
se pochody od 15 do 35 km. V říjnu 
1988 se uskuteční čtyřdenní autobu
sový zájezd na Šumavu do Srní, v říj
nu 1989 třídenní zájezd autobusem do 
Krkonoš s noclehem ve sportovní hale 
v Kunčicích n. L. u Vrchlabí a v roce 
1990 v říjnu třídenní zájezd do Jizer
ských hor na Starou pilu. Těchto zá
jezdů se účastní i oddíl TOM, který 
v červenci 1992 končí svou činnost. 
TOM měl deset členů, dospělých tu
ristů bylo 17. V roce 1989 oddíl uspořá
dal, kromě dvou tradičních pochodů, 
ještě Spartakiádní pochod (účast 30 
lidí) a na podzim Pochod za buřtem 
do Chřenovic (účast asi 40 lidí), tento 
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45 ročníků Májového pochodu aneb Jak to vlastně začalo…

Přijďte
na 
výstavu 
Petra 
Fischera
v zámecké
galerii!
Viz str. 5

O návštěvě 
čtyř ministrů 

naší vlády
ve Zruči

se můžete 
dočíst

v článku
P. Vrzáčka

na straně 4.

Turistická sezóna 2025
byla slavnostně zahájena!
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Marie Minaříková

V minulém čísle Zručských no
vin jsem psala o dobrém nápadu 

paní Janatové, vedoucí pečovatelek, 
uspořádat každý měsíc jednu akci se 
zajímavými nebo významnými lidmi 
ze Zruče, popř. okolí.

Minulý měsíc proběhla beseda 
s ve l ite lem ha sičů, o které jsem 
psala. V tomto měsíci navrhla paní 
Janatová uspořádat výstavu ručních 
prací a kronik. Přida ly jsme ještě 
vzpomínky.

Od pondělka 12 .   5.  do č t vr tka 
15. 5. se klubovna DPS Ke Stadionu 
proměnila v nádheru, kterou si má
lokdo umí představit.

S paní Jiřinkou, Emilkou a Maru
škou se nám podařilo sehnat velké 
množství krásných pletených nebo 
háčkovaných ma lých, s t ředních 
a velkých deček, vyšívaných ubrusů, 

předložek, záclony přehozy nechy
běly, nechyběla háčkovaná zvířátka, 
pletené svetříky, sukně, drhaná taš
ka – dnes nevídaná věc.

Na stolku ležely knihy s návody pro 
háčkování, vyšívání a drhání. K ob
divu byly vystavené korálkové obra
zy, obraz paličkované krajky a obraz 
zručského zámku malovaný uhlem.

Zmíni la jsem se o k ronikách – 

v jedné jsme viděli strom života (ro
dokmen) sahající až do roku 1725 se 
všemi rodnými listy, popř. s fotogra
fiemi. V jiné kronice byly fotografie 
z dětských stanových táborů z let 

1975–1985. A co se týká vzpomínek? 
Zveřejněny byly všechny novinové 
zprávy, které pojednáva ly o tom, 
čím jsme žili a o co jsme se zajímali 
v průběhu posledních dvou let.

AKTUALITY
Společenská kronika
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BLAHOPŘÁNÍ
Blahopřejeme našim spolu občanům, 
kteří v měsíci květnu oslavili narozeniny, 

jmenovitě pak těmto:

Evě Višňákové, Věře Císařovské, 
Olze Hejné, Olze Nesládkové, Ma-
rii Kocourkové, Jaromíru Krunto-
rádovi, Marii Havlíčkové, Anně 
Krausové, Ladislavu Procházkovi, 
Jiřině Filipové, Jaroslavě Pavlico-
vé, Anně Zenáhlíkové, Janě Fia-
lové, Vlastě Vaněčkové, Jiřímu 
Illichovi, Marii Szalaiové, Jiřímu 
Vojtovi,  Ludmile Brotánkové, 
Janu Loudovi, Květuši Papíkové, 
Janě Kotrčové, Hedvice Smítkové, 

Marii Červinkové
a Vlastě Kinkorové.

Výše jmenovaným
i všem ostatním oslavencům

přejeme hodně zdraví, štěstí a pohody 
do dalších let.

Spolek pro občanské záležitosti

(Společenská kronika uvádí oslavence
daného měsíce ve věku 80 let a starší.)
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Na Škaredou středu svatého týdne 
před Velikonocemi, tedy 16. dub

na, ožil celý spolkový dům, ve kterém 
se uskutečnilo první Velikonoční jar
maření. Od ranních 10.00 hodin až do 
19.00 hodin proudili lidé za různými 
prodejci a zajímavostmi. Nabídl aktivi
ty pro děti a pestré zboží. Děti se bavi
ly u tvořivých dílen v Klubu Panenek, 
které pro ně nachystala paní Alena Ze
manová. Ta otevřela své brány spolku 

a zároveň s paní Jiřinou Janatovou ze 
Spolku rodáků přátel Zruče nad Sáza
vou a okolí, přichystala skvělé občers
tvení pro návštěvníky. Další skvělé po
chutiny si pro návštěvníky připravily 
děti s rodiči z Komunitní školy a lesní
ho klubu Kapka a Kapička. Odpoledne 
své brány pro děti otevřelo i Rodinné 
centrum setkání. Prodejci nabízeli ru
kodělné výrobky, keramiku, šperky, 
přírodní vůně do interiéru, svíčky, de
korace, ruční výrobu oblečení, košíky, 
velikonoční dekorace, ale i živé květi
ny. Návštěvníci si také mohli namíchat 
a vybrat svůj přírodní osobní parfém 
přímo s paní majitelkou obchůdku LA 
STELLA Mgr. Evou Wasserbauerovou, 
ze Žďáru nad Sázavou.

Své zastoupení měla i charita. Z ne
daleké Ledče nad Sázavou, Oblastní 
Charita Havlíčkův Brod – PETRKLÍČ. 

A jejich hlavní „gró“ byla různá za
hradní a dekorační keramika. Spo
lek dobrých duší, Andělé bez křídel, 
které zastupovala zde ve spolkovém 
domě paní Hana Kasalová, měl vel
ký úspěch se svými ručně vyráběnými 
dekoracemi.

Bohužel dlouho plánovaný Káva
ran, pojízdná kávobudka, vypekla 
své majitelky v brzkých ranních ho
dinách na dálnici, a tak o tuto parádu 
Jarmaření přišlo.

Začátkem hudebně provedl velmi 
mile a zvesela pan Mgr. František Hro
madník, který jak už je mu dáno, potě
šil svým akordeonem a zpěvem všechny 
přítomné. Třešinkou na dortu celého 
Velikonočního jarmaření bylo hudební 
vystoupení Zručské desítky pod vede
ním Ing. Martina Prachaře.

A tak si všichni odnášeli domů nejen 

Spolkový dům se ponořil do Velikonočního 
jarmaření, které nadchlo velké i malé

Výstava ručních prací, kronik a vzpomínek

Lili Říhová

Pátý květnov ý večer panova la 
ve spolkovém domě přirozená, 

neopakovatelná a velmi osobní at
mosféra. Jaromír Hanzlík přijel do 
Zruče nad Sázavou se svými „Úsmě
vy“. Velmi mile a srdečně pozdravil 
všechny přítomné diváky. Herec 
vyprávěl historky ze zákulisí divadla 
a natáčení, vzpomínal na své herecké 
začátky a na kolegy, podělil se o své 
nevšední a mnohdy velmi úsměvné 
zážitky. Provedl a připomněl si se 

všemi přítomnými jeho cestu pade
sátiletým hereckým životem. Smích 
a potlesk se linul celým spolkovým 
domem celý večer.

„Jsme velmi rádi, že k nám pan Han-
zlík zavítal, bohužel vzhledem k zdra-
votní indispozici nemohl podniknout 
plánovanou prohlídku místního zámku, 

který jej okouzlil, a tak je možné, že se 
do Zruče ještě vrátí,“ uvedla Lili Řího
vá, produkční, programová a kulturně 
výchovná pracovnice spolkového domu.

Zručské jarní lázně pro duši
odstartoval legendární herec Jaromír Hanzlík

FOTA: ARCHIV AUTORKY

FOTA: M. SUK

své nákupy, velikonoční dekorace, ale 
především zážitky.



3SPORT KVĚTEN
2025ŠKOLSTVÍKULTURA

pokračování článku „45 ročníků Májového pochodu…“ ze str. 1

MĚSTOAKTUALITY
Kalendář kulturních a dalších akcí

Infocentrum
Zámek 1, Zruč nad Sázavou, 285 22, Tel.: 327 531 329

e -mail: infocentrum@mesto ‑zruc.cz, www.mesto ‑zruc.cz
změna programu vyhrazena

aktuální přehled akcí naleznete vždy na www.mesto ‑zruc.cz

FOTA: ARCHIV AUTORŮ

pochod jsme opakovali ještě následu
jící rok s malou účastí pochodníků, 
proto se již dále neopakoval.

Zkušebně jsme se přihlásili za členy 
KČT s možností slev na startovném 
a ubytování, těchto slev však bylo mož
no využít minimálně, a tak bylo naše 
členství v KČT v roce 1992 ukončeno.

V roce 1994 ustanovuje L. Matějka 
třetí pravidelný pochod – Novoroč
ní – ze Zruče přes vrch Jordán do 
Kácova. V tomto roce začíná vybírá
ní poplatků startovného na Nočním 
a Májovém pochodu, nejdříve 5 Kč, 
později 10 Kč.

V roce 1995 jsme uskutečnili čtyř
denní zájezd do Krkonoš na Pomezní 
boudy, účastnilo se 15 lidí, jeli jsme 
třemi osobními auty členů. V dalším 
roce výbor rozhoduje pořádat v čtrnác
tidenních cyklech turistické výlety do 
okolí Zruče a v Posázaví též pro zručské 
občany. Propagace ve vývěsní skříňce 
oddílu se však míjí účinkem, účast 
občanů je mizivá. Novou akcí, kterou 
jsme si sami uspořádali v roce 1995, byl 
celoroční etapový pochod „Od prame
ne k soutoku Sázavy“, v celkem devíti 
etapách v průběhu ledna až září jsme 
ušli 230 km od Velkého Dářka k souto
ku Sázavy s Vltavou v Davli. Příští rok 
jsme tuto akci zopakovali v obráceném 
směru a na odlišných trasách. V letech 
1995–1998 měl oddíl celkem dvanáct 
členů. L. Matějka se pro pracovní za
neprázdnění vzdává funkce, proto 
je ustaven nový výbor: předseda M. 
Vaněček, členové J. Kotek a A. Toma
nová. V roce 2004 ukončil své členství 
dlouholetý aktivní člen Jiří Kotek, ve 
výboru jej nahradil Ladislav Kohout. 
V roce 2000 klesl počet členů na 10 a od 
té doby postupně stoupal až na 20 čle
nů. V těchto letech oddíl organizoval 
tradiční pochody, takže v roce 2011 se 
konal již 18. ročník Novo ročního, 32. 
ročník Májového a 33. ročník Nočního 
pochodu.

Díky šesti sponzorským finančním 
darům od společnosti Sázavan stro
jírny bylo možno částečně profinan
covat a uskutečnit v letech 1999 až do 
roku 2011 celkem třináct vícedenních 
zájezdů a osmi zájezdů jednodenních. 
Naši členové se pětkrát zúčastnili, na 
pozvání odborářů Strojíren Sázavan, 
jejich autobusových výletů.

Od roku 1998 výbor rozšířil činnost 
o pořádání sobotních výletů každý tý
den, takže členové pilní v docházce na 
akce mohou dosáhnout na 1 000 km 
ušlých za rok. Toho dosáhl L. Kohout 
14× a M. Vaněček 11× (počítáno do 
r. 2011).

Zdrávi došli!
14. 12. 2011 M. Vaněček
Zde navazujeme a pokračujeme 

novo dobou historií turistického od
dílu od roku 2012. Předsedou byl 
stále M. Vaněček, členem výboru L. 
Kohout a v roce 2012 se stal členem 
výboru také P. Novák. Pan Vaněček na 
vlastní žádost ukončil předsednictví 
v roce 2014 a od ledna 2015 je předse
dou Petr Novák, členové výboru jsou 
L. Kohout a J. Marečková. Aktuál
ně má oddíl 16 členů a pokračuje ve 
výše zmíněné činnosti. Každý týden 
je uspořádán sobotní výlet buď oko
lím Zruče n. S. nebo se oddíl účastní 
různých dálkových pochodů. Často 
se v oddíle domluvíme a vybíráme si 
vlastní trasy v různých místech repub
liky. Vydáme se auty po naší vlasti, za
parkujeme a jdeme na pěší okruh. Tra

sy jsou různě dlouhé od 15 do 30 km.
Tradičně kolem svatého Václava po

řádá oddíl vícedenní zájezdy. Od roku 
2011 do roku 2024 proběhly turistické 
zájezdy do okolí Ústí n. L., Králík, 
České Kanady, Chřibů, Střely – Žlu
tice, Mariánských Lázní, Nového 
Města nad Metují, Moravského krasu, 
Jizerských hor, Orlických hor, Třebí
če, Krušných hor, NP Podyjí, Pod
krkonoší. Letos připravujeme zájezd 
do Javorníka v Rychlebských horách.

Stále pořádáme tradiční pochody: 
Novoroční, Májový a Noční. Od roku 
2019, kdy probíhaly oslavy 80 let pří
chodu firmy Baťa do Zruče n. S., po
řádáme pochod Baťova cvička. Letos 
proběhne 7. ročník.

O veškeré činnosti informujeme 
veřejnost na naší nástěnce ve spolko
vém domě, webu https: //turistika .
jiskra-zruc.cz nebo facebooku. Zde 
uveřejňujeme pozvánky na naše akce. 
Stejně tomu bylo i letos. Pozvali jsme 
širokou veřejnost na 45. ročník Májo
vého pochodu.

Připraveny byly stejně jako v mi
nulých letech čtyři trasy do České
ho Šternberka: 15 km, 22 km, 25 km 
a 30 km, takže opět bylo z čeho vybí
rat. Na trasu 15 km odjeli pochodníci 
vlakem v 9.11 hodin do Kácova a od

tud se vydali do Českého Šternberka 
po červené turistické značce. Na tom
to místě se sluší poděkovat Českým 
dráhám, protože na předsedovu žádost 
posílily České dráhy vlaky.

Trasy 22 km, 25 km a 30 km vedly 
hned ze Zruče n. S. do Českého Štern
berka. Informace o pochodu a trasách 
byla na našich webových stránkách 
i na našem facebooku, kde jsme do
stávali lajky, tak jsme se těšili, že účast 
bude dobrá.

Jako každý rok se oddíl na organizaci 
pochodu připravoval. Předseda oddílu 
zajistil letos na start pro každého zare
gistrovaného pochodníka nejen sušen
ky s tematickým názvem Turistky, ale 

také zajímavou odměnu v cíli. Tou byl 
buď odznak májového pochodu, nebo 
úplně nová odměna – turistická vizit
ka. Ta se nám moc líbila, ale netušili 
jsme, jaké s ní budou komplikace. Ale 
o tom až později.

Tajemník v týdnu před Májovým 
pochodem označil všechny trasy. Co 
nezvládl on pěšky, to objel předseda na 
kole a doznačil. Připravení jsme byli, 
předpověď počasí byla docela přízni
vá, tak co víc si přát.

V sobotu ráno v 7.00 hodin začali do 
spolkového domu přicházet na start 
první pochodníci. Během chvíle se 
vytvořila u registrace nezvykle velká 
fronta. Evidovali jsme jméno a pří
jmení (to proto, aby každý pochodník 
dostal diplom se jménem), rozdávali 
sušenky a popisy tras označené délkou 
trasy a pořadovým číslem (zase kvůli 
diplomu). Zatímco tři nebo čtyři čle
nové oddílu zapisovali startující, před
seda již tiskl výroční diplomy. Tak to 
probíhalo až do 9.30 hodin, kdy jsme 
začali vše sklízet, abychom se přesunuli 

autem do cíle do Českého Šternberka 
na náměstí. Na startu jsme se zdrželi do 
10.00 hodin, kdyby přišli nějací opoz
dilci (přeci jen nám současná objížďka 
trochu zkomplikovala start pochodu). 
Novinkou letošního pochodu byla také 
možnost zaregistrovat se u předsedy 
pomocí mailu. To pro ty, kteří chtěli jít 
trasu 15 km, aby nemuseli jet do Zruče 
a zase zpět do Kácova.

V 11.00 hodin jsme již byli v Českém 
Šternberku v cíli, postavili stan, připra
vili diplomy, odznaky a turistické vizit
ky. A během chvilky se začaly dít nám 
nepochopitelné věci. Do cíle přicházelo 
hodně pochodníků z trasy 15 km. Na 
základě předložených propozic s čís
lem dostávali diplomy a všichni chtěli 
turistickou vizitku. Někteří si chtěli 
kupovat např. šest dalších vizitek, ale 
toto jsme přestali podporovat, protože 
vizitku Májového pochodu si zaslou
žil pouze přímý účastník pochodu. 
Jedině ten si ji může nalepit do svého 
turistického deníku nebo kamkoliv 
jinam. Tato situace se během hodiny 
uklidnila a začali přicházet spokojení 
pochodníci. Byli jsme překvapeni, jak 
se trasy líbily. I ta 30 km dlouhá a vel
mi náročná trasa s velkým převýšením 
se líbila. Pochodníci naopak byli pře
kvapeni, že dostávali diplomy se svým 
jménem a děkovali nejen za diplom, ale 
i za pochod. A toto vše pro nás, pro tu
ristický oddíl TJ Jiskra Zruč n. S. byla 
velká radost a uspokojení, že se letošní 
45. ročník Májového pochodu vydařil. 
Pochodníci se chovali slušně a nezbyl 
po nich nepořádek. Za to všem patří 
velký dík.

Zúčastnilo se 226 pochodníků a šest 
psů na trase 15 km, na trasu 22 km 
se vydalo 128 pochodníků, na trasu 
25 km 58 pochodníků a trasu 30 km 
zdolalo 37 pochodníků. Celkem šlo 
449 registrovaných pochodníků a při
jeli z celé republiky: z Plzně, Mladé 
Boleslavi, Ústí n. L ., Chotěboře, 
Hradce Králové, Pardubic, Uhlíř
ských Janovic a samozřejmě ze Zruče 
n. S. a přilehlých obcí.

Nejmladšímu účastníkovi byly dva 
měsíce (dostal od oddílu dárek na pa
mátku). Nejstaršímu účastníkovi bylo 
83 let, obdržel také pozornost. Oba 
dva jsou ze Zruče n. S.

Zajímavostí je, že paní z Prahy ve 
věku 79 let bravurně zvládla projít 
kopcovitou trasu 30 km. Byli jsme 
také rádi, že na pochod přišla mladá 
slečna, která tento pochod šla s turis
tickým oddílem ve svých čtyřech le
tech, nyní je jí přes 20 let. Velký obdiv 
patří všem, kteří vezli kočárek a zvlád
li nejen kočárkovou trasu.

Pochod byl zakončen v 16.30 hodin, 
a než jsme vše sklidili, přišlo si ještě 
pár opozdilců pro diplom. A právě 
včas, protože v 17.00 hodin začalo pr
šet. Měli jsme štěstí, počasí nám přá
lo, vládla dobrá nálada a platilo tedy: 
„Zdrávi došli.“

A v pochodech pokračujeme. Zveme 
všechny příznivce turistiky i všech
ny ostatní na pochod Baťova cvička 
21. června 2025. Ke stávajícím dvěma 
trasám možná doplníme třetí trasu. 
Všechny trasy povedou na druhou 
stranu od Zruče n. Sázavou, než kudy 
vedl Májový pochod. Sledujte naše 
webové stránky, facebook a nástěnku 
ve spolkovém domě a přijďte mezi nás, 
pojďte s námi na pochody. Udělejte 
něco pro své zdraví. Těšíme se na vás.

Pravidelné akce ve spolkovém domě:
Pondělí Šikulkové: 16.15–17.15, herna RC Setkání, vstupné 50 Kč.
Úterý Angličtina: 17.00–18.00 (stálí začátečníci), 18.00–19.00 (mírně 

pokročilí).
Středa Cvičení s Rákosníčkem: 9.30–10.30, 16.00–17.00, herna RC 

Setkání, vstupné 50 Kč.
Čtvrtek Cvičení s Rákosníčkem: 9.30–10.30, herna RC Setkání, vstupné 

50 Kč.
Angličtina: 17.00–18.00 (středně pokročilí), 18.00–19.00 
(pokročilí).

Pátek Manaba training: 10.30–11.30, tělocvična SD.

1. 6. Hřiště plné her – pořádá RC Setkání začátek v 14.00 v areálu 
dětského hřiště. V případě nepříznivého počasí se akce přesune do 
SD. Vstupné 50 Kč/dítě.

2. 6.–2. 8. Výstava děl Petra Fischera – zámecká galerie. V červnu je 
otevřeno každý den od 9.00 do 17.00. Vstupné 30/20 Kč.

3., 17. a 
24. 6.

Setkání v klubu – začátek ve 14.30, klubovna Klubu žen ve 
spolkovém domě.

6. 6. Zájezd na zámek Nové hrady – pořádá MO STP. Cena zájezdu je 
300 Kč (doprava) + 210 Kč (vstupné na zámek). Odjezd auto-
busu je v 7.00 od Hotelu Baťov a v 7.15 ze staré Zruče. Závazné 
přihlášky přijímají paní Vobořilová (724 870 630) a pan Leopold 
(605 945 226).

7. 6. Městská knihovna – sobotní provoz od 9.00 do 11.30.
9.–30. 6. Výstava výtvarných prací žáků ze ZŠ Okružní ve spolkovém 

domě.
10. 6. A3V – 9.00–13.00, zasedací místnost SD.
10. 6. Tvoření pro radost – malování na sklo. Pořádá Klub žen od 

14.30 ve své klubovně v SD. Potřeby: dobře odmaštěné sklenice.
12. 6. Lesní klub KAPIČKA na zkoušku – od 8.30 do 13.00 v Želivci. 

Cena 250 Kč/setkání. Více info na www.kapkakapicka.cz. Nutná 
předchozí telefonická rezervace.

13. 6. Zručské firmy sportují – pořádá město Zruč nad Sázavou. 
Slavnostní zahájení soutěží proběhne v 14.00. Přihlašování týmů 
do 6. 6. na vlkova@mesto‑zruc.cz. Součástí akce bude i taneční zá-
bava, která začne v 19.00. K tanci a k poslechu zahraje DJ ROKOS.

17. 6. A3V – 9.00–13.00, zasedací místnost SD.
17. 6. Yoga s Magdalénou Říhovou v zámeckém parku – začátek 

v 18.00 u bývalé knihovny v parku. V případě nepříznivého 
počasí se akce přesune do zámku. S sebou si vezměte karimatku, 
pití a vhodnou obuv. Nutná rezervace na infocentrum@mesto‑
zruc.cz. Cena 150 Kč.

18. 6. Pravidelné setkání křesťanů ze Zruče nad Sázavou ve spolkovém 
domě. Začátek vždy od 17.00.

21. 6. VI. vítání léta v kempu Rákosí – začátek v 16.00 v Rákosí. Těšit 
se můžete na bohatý program.

22. 6. Mladé dechovky – dechovka v zámeckém parku.
24. 6. Open Air koncert dechových souborů ZUŠ – nádvoří školního 

areálu Na pohoří, od 17.00, vstupné dobrovolné.
25. 6. Výkup zlata a stříbra – od 9.00 do 12.00 v zasedací místnosti SD.
28. 6. Cvičení PortDeBras v zámeckém parku.



4 KVĚTEN
2025 SPORT

Martina Fialová

V rámci Zručských jarních lázní 
pro duši proběhla v průběhu 

května ve druhém patře spolkové
ho domu výstava s názvem „80 let 
od osvobození Zruče nad Sázavou“. 
Výstava , k terou př iprav i ly paní 

knihovnice Jiřina Bělinová a Jana 
Přenosilová, si získala velkou pozor
nost veřejnosti a setkala se s velmi 
pozitivním ohlasem.

Návštěvníci ocenili snahu auto
rek vytvořit co nejúplnější mozaiku 
života ve Zruči v květnu 1945. Po
mocí dobových fotografií, vzpomí
nek pamětníků, dopisů, legitimací 
i tehdejších vyhlášek se výstava stala 
silnou připomínkou toho, jak místní 
obyvatelé prožívali poslední dny vál
ky – i osudů těch, kteří se konce války 
bohužel nedočkali.

Mnozí návštěvníci se u výstavy 

zastavili na dlouhou dobu – nejen 
aby si prohlédli vystavené materiály, 
ale i aby zavzpomínali nebo sdíle
li vlastní rodinné příběhy. Někteří 
dokonce rozpoznali známé tváře na 
fotografiích nebo poskytli další cen
né informace, které mohou výstavu 
v budoucnu ještě obohatit.

Výstava tak splnila svůj cíl – stala 
se místem zastavení, zamyšlení a spo
lečné vzpomínky na těžké chvíle naší 
historie. 

Děkujeme všem, kdo poskytli pořada-
telům materiály z rodinných archivů!

MĚSTOKULTURA ŠKOLSTVÍAKTUALITY

FOTA: ARCHIV AUTORKY

Výstava „80 let od osvobození Zruče nad Sázavou“ 
nabídla silné příběhy i zapomenuté tváře

FOTA: VOLNÉ ZDROJE

Pavel Vrzáček

Ve středu 14. května po několik 
hodin Zruč hostila čtyři mini

stry české vlády, a to ministra vnitra 
Víta Rakušana, ministra školství Mi
kuláše Beka, ministra pro evropské 
záležitosti Martina Dvořáka a mini
stra pro místní rozvoj Petra Kulhán
ka. Každý z ministrů dostal svého 
průvodce z řad vedoucích činovníků 
města, se kterým se podíval na pře
dem dohodnutá místa.

Vít Rakušan za doprovodu staros
ty a místostarosty města navštívil 
zázemí našich dobrovolných i pro
fesionálních hasičů, podíval se na 
protipovodňové řešení v úseku mezi 
náměstím MUDr. J. Svobody a cyk
lostezkou. Procházkou ze Zručského 
dvora zámeckým parkem se přesunul 

do kanceláře starosty, kde ochutnal 
kávu ze zručské pražírny COFFEE LI
MIT. Následně si společně se svým 
doprovodem a průvodci na nádvoří 
zámku vyzkoušel dá se říci typickou 
zručskou hru mölkky. Zpestřením 
pro pana ministra bylo jistě i to, že 
ve Zruči potkal svou spolužačku ze 
studií a své studenty z dob, kdy učil 
na Gymnáziu Jiřího Ortena v Kutné 
hoře.

Ministra školství, mládeže a tělo
výchovy Mikuláš Beka doprovázela 
vedoucí odboru školství Martina Fi
alová. Program návštěvy pan mini
str odstartoval prohlídkou základní 
školy, při níž ministra osobně pro
vedl ředitel Petr Vrzáček a předseda 
Školského parlamentu, žák osmé tří
dy Matěj Holec. V rámci prohlídky 
ministr nahlédl do dvou kmenových 

tříd, odborné učebny fyziky a dvou 
nově vybavených počítačových pra
coven. Součástí návštěvy byla také 
exkurze do školní sportovní haly. 
Následně se ministr Bek zúčastnil 
setkání se zástupci Nadačního fondu 
Eduzměna, které moderoval Ondřej 
Matějka. Diskuse se nesla v otevře
ném a přátelském duchu a zúčastnili 
se jí také ředitelé dalších školských 
př íspěvkov ých organizací města 
a spolupracovníci Eduzměny. Mezi 
hlavní témata setkání patřily aktuál
ní výzvy v oblasti školství ke slučová
ní škol, seznámení s prací nadačního 
fondu Eduzměna, zajišťování financí 
pro nepedagogické pracovníky pro
střednictvím zřizovatele či otázka 
administrativní zátěže statutárních 
zástupců škol. Celá návštěva se nesla 
ve velmi pozitivní atmosféře a byla 

příležitostí pro vzájemnou výměnu 
zkušeností a názorů všech zúčastně
ných stran.

Pan ministr Martin Dvořák v do
provodu tajemnice města a naší ši
kovné průvodkyně Kateřiny Hrdi
nové navštívil expozice zručského 
zámku, který byl průběžně v mi
nulých letech rekonstruován právě 
s využitím finančních prostředků 
dotačních programů Evropské unie. 
Následovala krátká prohlídka kan
celáří městského úřadu, kde se pan 
ministr zajímal například o bezpeč
nost zaměstnanců. Poté společně se 
svými průvodci nahlédl do našich 
jedinečných expozic Kolowratské 
věže a Vodáckého muzea. Příjemnou 
procházkou zámeckým parkem došel 
až do Zručského dvora, kde skupin
ku čekal vedoucí technických služeb 

a správy majetku pan Radek Hampl, 
který panu ministrovi ukázal dům 
č. p. 2 ve Zručském dvoře. Zde je plá
nována rekonstrukce stávajících bytů 
a vestavba bytů do půdy, a to s využi
tím národních dotačních prostředků 
Ministerstva pro místní rozvoj.

Tyto prostory též navštívil i pan mi
nistr Petr Kulhánek, který se mohl 
seznámit s využitím programů MMR 
v praxi. Ministr prošel s velkým zá
jmem stávající objekt připravený na 
rekonstrukci. Svou prohlídku ukon
čil procházkou zámeckým areálem.

Před odjezdem na výjezdní zase
dání vlády v Kutné Hoře všichni 
poobědvali v restauraci U Kuklů. 
Pochvala za dobré jídlo, zajímavý 
program a především péči o naše 
město všechny zainteresované a vě
řím i naše spoluobčany potěší.

Ministři ve Zruči
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Ludmila Vlková

Horkýže Slíže je jedna z nejoblí
benějších a nejvyhledávanějších 

slovenských kapel, známá díky svým 
neotřelým, jedinečným a unikátním 
nápadům a vtipným textům, které si 
vymýšlejí členové kapely úplně sami.

Tato punkrocková skupina z Nitry 
je známá nejen svou hudební tvor
bou, ale i kreativním a často pro
vokativním přístupem k propagaci. 
Od svého vzniku v roce 1992 si ka

pela vybudovala silnou značku, která 
spojuje humor, nadsázku a neotřelý 
marketing.

Každoročně kapela odehraje přes 
sto koncertů v punkovém, punkroc
kovém či rockovém hudebním sty
lu. Slaví velkolepé úspěchy nejenom 
u nás a na Slovensku. Účinkují také 
v Anglii, Irsku, Itálii či ve Spojených 
státech amerických. Hráli také v nej
úžasnějších zahraničních městech, 
jako je např. Dublin, Londýn, New 
York, Chicago, Atlanta či New Jersey, 

kde slavili velkolepé úspěchy. Zde 
odehráli několik koncertů a předsta
vili jak své staré populární hity, tak 
i skladby z nových alb. Svá vystoupení 
obohacují o speciální vizuální efekty.

Nenechte si ujít jedinečnou příle
žitost zažít kapelu Horkýže Slíže na
živo a přijďte v sobotu 16. 8. 2025 do 
Zručského dvora.

Informace o předprodeji a více in
formací o festivalu najdete na webo
vých stránkách: www.zrucsky-bigbi-
tovy-zduneni.cz.

MĚSTOKULTURA ŠKOLSTVÍAKTUALITY

FOTA: M. SUK

Na Zručský bigbítový (z)dunění 
míří ze Slovenska kapela Horkýže Slíže

Anna Mejstříková

Zámecká ga ler ie ve Zruči nad 
Sázavou přivítá výstavu origi

nálního výtvarníka Petra Fischera, 
který návštěvníky zavede na cestu 
mezi mikrosvětem a vesmírem. Vý
stava bude probíhat od 2. června do 
2. srpna a dozajista se můžete těšit 
na velice zajímavá díla.

Petr Fischer, rodák z Pardubic, 
dnes žije a tvoří v Hradci Králové. 
Vystudoval fyziku na Pedagogické 
fakultě v Hradci Králové a drama
turgii na pražské DAMU. Od roku 
1987 působí jako dramaturg v Umě
lecké agentuře Fischer. Je členem 
pre s t i žn ích uměleck ých skupin 
v Itálii a ve Švýcarsku a jeho obrazy 
jsou zastoupeny ve sbírkách po celé 
Evropě i v Izraeli.

Autorova díla jsou řazena k vizu
ální expresi. Využívá mistrovskou 
techniku 3D kompozice a promyšle
nou práci s barvami, světlem a hmo
tou. V jeho obrazech se setkáváme 
s fa scinujícím propojením běžné 
reality a astronomických měřítek. 
Objekty, které známe z každoden
ního života, staví do nečekaných 

souvislostí – a přesto působí přiro
zeně. Vzniká tak napětí, které ne
nutí k hledání symbolů, ale nabízí 
zážitek z vizuálního vyprávění. Za
jímavostí autorovy tvorby je vyu
žívání k lasické techniky šerosvitu 
(chiaroscuro), inspirované starými 
mistry 15. století, kterou propojuje 
s moderními výtvarnými přístupy. 
Tato technika, dnes již vzácná, mu 
umožňuje vyjádřit emoce a pocity 
s neobyčejnou hloubkou. Petr Fis
cher nevytváří konkrétní scény ani 
příběhy – nabízí prostor pro diváko
vu fantazii. Jeho obrazy jsou výzvou 
i pozvánkou k tomu, vidět svět z ji
ného úhlu, bez časového a prosto
rového ukotvení.

Výstava ve Zruči nad Sázavou na
vazuje na autorovy nedávné výstavy 
v galeriích v Praze, Mladé Bolesla
vi, Janově, Terni, Bernu, Libocho
vicích či Českém Krumlově. Nyní 
se s jeho výjimečným pohledem na 
svět mohou seznámit i návštěvníci 
naší galerie, kterou najdete na zám
ku ve Zruči nad Sázavou. Informace 
o výstavě najdete i na plakátovacích 
plochách.

Těšíme se na vaši návštěvu.

Do Zruče nad Sázavou zavítá 
výtvarník s vesmírnou vizí

Andrea Pacalová

Po městě, na cyklostezce i v zá
meckém parku se psi  mohou 

pohybovat pouze na vodítku. Ano, 
máme po městě několik veřejných 
prostranství, která slouží k jejich 
volnému pohybu (Obecně závazná 
vyhláška města Zruč nad Sázavou, 
kterou se stanovují pravidla pro po
hyb psů na veřejném prostranství ve 
městě Zruč nad Sázavou a vymezují 
prostory pro volné pobíhání psů), 
a pak několik košů se stálým nedo
statkem sáčků na psí exkrementy. 
A le je to dostačující ? Ne, za mě 
není. A tak dozrál čas mé dlouhodo
bé myšlence, vybudování funkční
ho hřiště pro psy, které bude ku pro
spěchu i těm málo socializovaným 
psům, které potkávám. V současné 
době je v našem městě registrováno 
cca 350 psů a z nich se každoročně 
vybírá poplatek ze psů. Proč se ne
vybírá také poplatek z koček, slepic, 
ovcí, krav a volů je mi sice záhadou, 
ale nechám to raději být, než se toho 
pomazaní chytí.

A tak se stalo, že na sklonku roku 
2024 za stupitelé města schvá l i l i 

v rozpočtu pro rok 2025 celkem 500 
tisíc korun na realizaci této myšlen
ky. V prosinci téhož roku společnost 
Nest lé Česko, s. r. o. zastupující 
značku Purina (k rmiva pro psy) 
vyhlásila soutěž, do které se město 
zapojilo a tím mě přizvalo ke spo
lupráci. Soutěže jsme se zúčastnili 
a dopadla pro naše město více než 
dobře. Z 44 měst byla Zruč vybrána 
a hřiště bude realizováno! Společ
nost se smlouvou zaváza la, že na 
vlastní náklady (254 100 Kč) dodá 
realizaci základní sestavy (deseti) 
překážek a posla la první náhledy 
budoucího hřiště. Bohužel po kon
zultaci s realizátorem nebyla mož
ná výměna jednotlivých překážek 
za jiné moduly, a tak město přiob
jednalo od zhotovitele Hřiště pod 
Květinou, s. r. o., další tři překážky, 
aby se uspokojila větší poptávka pro 
psí aktivity.

Samotné překážky budou z ruč
ně zpracované akátové ku lat iny 
a doplněné o dubové komponen
ty, respektující okolní přírodu se 
zárukou deseti let. Město přispěje 
na nutné oplocení, terénní úpravu 

pozemku a doplňky městského mo
biliáře – stojan na kola, odpadkové 
koše a posezení. Bohužel z rozpočtu 
nezbyde na osvětlení prostoru, ale 
při poptávce od budoucích uživate
lů by se částka na solární osvětlení 
dala zahrnout do rozpočtu pro rok 
2026.

A kde budoucí hřiště naleznete? 
Prostor byl vybrán tak, aby byl dál 
od městského ruchu, s respektem 
pro psy, protože to bude jejich vý
sostné území, kde se budou moci 
v k lidu učit novým věcem. Vzhle
dem k tomu, že město má omezený 
prostor veřejných prostranství, bylo 
místo vybráno u řeky Sázavy. Na 
louce nedaleko tenisové haly, tam 
jak se říká U čističky.

Jsem osobně ráda, že se psí hřiště 
bude realizovat, a doufám, že bude 
sloužit k setkávání lidí a psi se naučí 
novým věcem a v říjnu 2025 otevře
me zcela nové psí hřiště. Přístupné 
bude sedm dní v týdnu. Podle zá
jmu a poptávky budoucnu plánu
jeme spolupráci s výcvikáři psích 
sportů, odborné semináře a před
nášky z oboru kynologie.

Pouštět si hrát psy a feny mezi paneláky, 
anebo si s nimi jít pohrát na psí hřiště?

Tereza Bělinová

Dne 10. 5. 2025 se v našem měs
tě konal již 4. ročník výšlapu. 

Nyní už můžeme říci, že jde o oblí
benou a tradiční akci, která i letos 
přitáhla pejskaře místní i z blízkého 
okolí. Slunečné počasí, přátelská at
mosféra a krásná příroda vytvořily 
kulisy pro den plný pohybu, zážitků 
a čtyřnohého nadšení.

Start byl v 10.00 hodin v Psím sa
lónu. Zde proběhl zápis účastníků, 

předání pamětních placek a dobrot 
a kontrola očkovacích průkazů pejsků.

Psí maskot výpravu nejprve zavedl 
do zámeckého parku, kde účastníci 
zhlédli nádherné vystoupení Kláry 
Marešové a jejích čtyř šeltií v disci
plínách agility a hoopers. Potom vý
prava pokračovala po malebné stezce 
okolo řeky Sázavy až k Domahořské
mu mostu.

V cíli, na prosluněné louce, čekal 
pochodníky malý piknik, vyhlášení 
soutěže „nejkrásnější chlupáč“ a také 
několik překážek agility k vyzkoušení.

Na výšlap dorazilo 35 pejsků a 48 lidí. 
Plemena rozličná – od malých kníra
čů, čivav, yorkšírů, welsh corgi, přes 
špringeršpaněla a border kolii až po 
chodské psy, deerhounda a leobergery.

Všichni si trasu užili. Někteří účast
níci zvolili tempo svižnější, jiní for
mu pohodové procházky.

Pořadatelem výšlapu byl Psí salón 
Tereza Bělinová. Za podporu a po
moc patří dík městu Zruč nad Sáza
vou a Zručským novinám.

Již nyní plánuji 5. ročník, který se 
bude konat v květnu 2026. A jak bylo 
slyšet z davu odcházejících, většina 
účastníků se už teď těší, jak se zase 
projdou společně s tlapkami po kraji.

Ještě jednou děkuji všem účastní
kům a své rodině za podporu.

Čtvrtý zručský výšlap se psy 
– sobota plná tlapek, radosti a pohybu

FOTO: VOLNÉ ZDROJE
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Vystoupení žáků hudebního a tanečního oboru základní umělecké školy na pódiu v zámeckém parku při slavnostním otevírání zručské turistické sezóny v sobotu 26. dubna 2025 na snímcích R. Bělohradského.

V dubnu k nám do ZUŠky zavítali žáci prvních tříd i mateřských škol. Díky našemu sehranému kolektivu si všichni žáci vyzkoušeli všechny čtyři obory, které naše škola nabízí – hudbu, tanec, výtvarku i divadlo. 
Doufáme, že se jim u nás líbilo a najdou si k nám brzy cestu – třeba i na přijímací zkoušky ...

V  pondělí 7.  4.  2025 se žáci Adéla 
Červenková (na snímku) a  Josef Dušek 
ze třídy pana učitele Tomáše Vobořila 
zúčastnili krajského kola soutěže decho-
vých žesťových nástrojů v  Říčanech 
u  Prahy. V  krajské konkurenci obsadila 
Adéla Červenková 3. místo v VIII. katego-
rii a Josef Dušek 2. místo v XII. kategorii. 
Klavírní doprovod zajistil pan učitel Viktor 
Darebný. Všem děkujeme za vynikající re-
prezentaci naší ZUŠ. Oběma žákům gratu-
lujeme a přejeme mnoho úspěchu v jejich 
další hudební cestě.

V pondělí 12. 5. 2025 si na Jarním koncertě pěvecké třídy zazpí-
valy žačky ze třídy paní učitelky Elišky Malík Machačové.

Ve čtvrtek 22. května 2025 navštívili žáci Základní umělecké školy 
Zruč nad Sázavou Hudební Divadlo Karlín v  Praze. Představení 
„Bedřich Smetana  – Třináctá láska“ navštívilo 42 našich žáků. 
Akce proběhla za podpory města Zruč nad Sázavou. Formou di-
vadelního představení plného muziky od Bedřicha Smetany se 
naši žáci seznámili s životem a dílem slavného českého sklada-
tele, který je znám po celém světě.

Zrychlený čas konce školního roku v ZUŠ
Lenka Říhová

Už je to tu zas! Od Velikonoc ja
koby čas u nás ve škole nabral 

vyšší obrátky. Co jsme s dětmi ne
stihli udělat, teď už jen horko těžko 
doženeme. Víme dobře, že to opět na
stane, ale pokaždé nás to zas a znovu 
dostihne. Tenhle zrychlený čas konce 
školního roku zkrátka musíme se ctí 
ustát a hlavně přežít. Období soutěží 
je sice víceméně u konce, ale kromě 
normální výuky se nám kalendář za
plnil dalšími položkami.

Jen co máme za sebou slavnostní 
otevírání zámecké turistické sezóny, 
připravují se závěrečná vystoupení 
tanečního a literárnědramatického 
oboru, absolventské koncerty (a před 
tím ještě fotografování absolventů 
s jejich učiteli na památku), závěrečné 
koncerty na všech našich pracovištích 
a s nimi spojené závěrečné výstavy 
výtvarného oboru. Do toho je třeba 
stihnout dny otevřených dveří pro 
předškoláky a první třídy ZŠ, brzy 
potom ve dvou termínech přijímací 
talentové zkoušky do všech našich 

uměleckých oborů. Všechno vyžadu
je přípravu a následně čas u počítače 
na související „papírování“. Aby toho 
nebylo málo, je to i čas výletů – tedy 
v našem případě zájezdu do divadla 
a výjezdu na výtvarné soustředění – 
na plenér. A do toho ještě postupové 
zkoušky... Děti už se těší na prázdni
ny, ale než se jich dočkají, musíme si 
to společně ještě pěkně odpracovat.

Na následujících stranách najdete 
mozaiku informací a fotografií do
kumentujících tohle naše zrychlené 
období v ZUŠ, kterou pro vás při

pravi l i kolegové Mirka K luchová 
a Lukáš Patera.

Možná jste i vy sami byli součástí 
některé z vyfotografovaných udá
lostí. Potěší nás, když se jako diváci 
zúčastníte třeba některé z našich 
připravovaných akcí. Pokud jste si 
k nám zatím cestu nenašl i, máte 
v červnu ještě příležitost přijít na 
koncer t pro senior y v Centr inu 
(5. 6.), na pěvecký koncert (6. 6.), na 
dechovku do Zbraslavic (7. 6.) nebo 
na závěrečné koncerty a v ýstavy 
(Dolní Kralovice (9. a 10. 6.), Zruč 

(11. 6.), Trhový Štěpánov (12. 6.) 
a Zbraslavice (16. 6.)) anebo na de
chovku do zámeckého parku (22. 6.) 
či na úplně poslední, tentokrát ven
kovní, koncert oddělení dechových 
nástrojů pořádaný v úterý 24. 6. před 
budovou ZUŠ na školním nádvoří, 
který bude spojený s výstavou a pře
dáváním vysvědčení absolventům 
výtvarného oboru. Žáci ZUŠ zahrají 
také na školní akademii ZŠ v Dol
ních Kralovicích 25. 6. 

Máte z čeho vybírat – určitě přijď
te, jste srdečně zváni!

Přijímací talentové zkoušky ve výtvarném oboru – budoucí 
žáčci a učitelky D. Boumová a L. Říhová

...takhle si hudebníci krátili čekání na začátek divadelního představení...
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TANEČNÍ FOTA: J. BOUMA, OSTATNÍ FOTA NA STR. 6 A 7: ARCHIV ZUŠ

Veronika Jankulová

Hudba je jazyk, který překoná
vá vzdálenosti, únavu i osob

ní l imity. A právě takový příběh 
napsalo Zručské kytarové kvinte
to, které si ze soutěže Guitarreando 
2025 konané v Hradci Králové od
vezlo první cenu – a to i přes téměř 
neuvěřitelný sled udá lost í, které 
jejich účasti předcházely.

Toto mladé těleso, vzniklé teprve 
v září 2024 pod vedením pedagožky 
Veroniky Jankulové, vstupovalo do 
soutěže s minimálními zkušenost
mi. Na začátku společného hraní 
stála spíš dobrá vůle než sehranost. 
„O souhře se opravdu nedalo mluvit. 
Každý jsme šli svým směrem, ale něco 
nás drželo pohromadě – chuť tvořit,“ 
vzpomínají členové souboru Adam 
Bouma, Barbora Boumová, Klára 
Kroupová, Eliška Morozová a To
máš Jantač.

Impuls ke zlomovému rozhodnutí 
přišel nečekaně. Na soutěži v Tep
l icích se potka l i s renomovaným 
kytaristou Rostislavem Coufalem, 
který je informova l o chystaném 
ročníku Guitarreanda. Jejich první 
reakce byla spíše skeptická. „Nemě-
li jsme to vůbec v plánu. Bylo by to 
bláhové,“ říká s úsměvem Veronika 
Jankulová. Přesto nakonec zvítězila 
touha po společném zážitku, hudbě 
a přátelství.

Přípravu však provázely překážky, 
které by možná jiný soubor přiměly 
účast zrušit. Následovala jedna do
volená žačky u moře, pak druhá, vý
let do Paříže – a nakonec úraz: zlo
mená ruka jednoho z hráčů. Sádra 
šla dolů pouhý týden před soutěží. 
A právě tolik času měl soubor na 
intenzivní přípravu v plné sestavě.

Navzdory všem nesnázím vyrazili 
večer před soutěží školním automo
bilem Renault Traffic, který řídila 

sama paní učitelka – což se ukázalo 
jako velká výhoda oproti cestování 
hromadnou dopravou. Po příjezdu 
je čekalo dobrodružné nocování ve 
spacácích ve třídě ZUŠ Střezina, 
kde se soutěž konala.

Atmosféra by se dala krájet, smích 
střída la nervozita. Na pódiu pak 
všechno ze sebe set řá sl i .  Vsadi l i 
na jednodušší, a le hudebně půso
bivé skladby, které v jejich podání 
na porotu zapůsobily natolik, že si 
kvinteto do Zruče vezlo neuvěřitel
né první místo ve své kategorii!

Po soutěžním vystoupení si všich
ni dopřá l i zasloužený odpočinek 
v Aquacentru Městské lázně Hradec 
Králové – a mohlo slavit. Zlaté oce
nění bylo po právu odměnou nejen 
za hudební výkon, a le i za vnitřní 
sílu a kolektivní ducha, kterým se 
tento soubor prezentoval. Protože, 
milí čtenáři – hudba spojuje.

Přes překážky až k první ceně – 
zručské kytarové kvinteto zazářilo 
na soutěži Guitarreando v Hradci Králové 

První absolventský koncert se uskutečnil ve středu 14. 5. 2025. 
Na koncertě vystoupili: Josef Zeman  – akordeon (p.  uč. Lukáš 
Patera), Yveta Zíková  – keyboard (p.  uč. Lukáš Patera), Kristý-
na Neradová  – zobcová flétna (p.  uč. Tomáš Vobořil), Václav 
Dřevikovský (pí.  uč. Miroslava Kluchová), Veronika Líbalová  – 
keyboard (p.  uč. Radek Bělohradský) a  Josef Dušek  – trubka 
(p. uč. Tomáš Vobořil). Na snímku dole jsou absolventi hudebního 
oboru, kteří měli svůj absolventský koncert v úterý 20. 5. 2025: 
Adam Bouma – kytara (p. uč. Matěj Freml), Matěj Husák – bicí 
nástroje (p. uč. Jan Krofta), Barbora Trojanová – housle (pí. uč. 
Kateřina Paterová), Aneta Bláhová  – keyboard (p.  uč. Radek 
Bělohradský), Beáta Bímová – klavír (p. uč. Lukáš Patera), Felix 
Pustka – keyboard (p. uč. Radek Bělohradský). Všem účinkujícím 
moc gratulujeme k jejich krásnému výkonu. Absolventi I. stupně 
budou dál navštěvovat naši ZUŠ. Absolventům  II. stupně 
přejeme mnoho úspěchu do další muzikantské etapy, tento-
krát už bez ZUŠky. Absolventům a jejich učitelům děkujeme za 
příjemný podvečer plný krásné hudby.

Aneta Sahulová

Ve středu 21. května v 18.00 se 
jeviště koncertního sálu ZUŠ 

Zruč nad Sázavou proměnilo v pestré 
plátno emocí, na němž tanečníci 
rozehráli první ze dvou závěrečných 
představení letošního školního roku.

Diváci měli možnost sledovat cho
reografie vyzařující různé nálady – od 
melancholických přes smutné a do
jemné chvilky až po radost a hravý 
humor. Každé vystoupení nabízelo 
jedinečný pohled do vnitřního světa 
interpretů, kteří svou energií a nasaze

ním dokázali diváky dojmout i pobavit.
Na jevišti se během večera před

stavili jak absolventi prvního stupně 
Martina Blažejovská a Helena Dře
vikovská (na snímcích vpravo), tak 
poprvé za dobu mého působení v ZUŠ 
i absolventka druhého stupně Eliška 
Scholzová (foto vpravo nahoře).

Závěrečné představení nebylo jen 
ukázkou tanečních technik, ale také 
oslavou autentického hravého pohy
bu, tedy výsledkem společného tvo
ření s žáky.

Děkuji všem mým žákům, jste mou 
každodenní inspirací.

Dva taneční večery plné emocí
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Petr Vrzáček

Druhý projektový den ve školním 
roce 2025–2026 se uskutečnil 

9. května. Chtěli jsme, aby připrave
né projekty plnily minimálně jeden 
z následujících cílů:

1) Umožnit žákům v jiném formátu 
výuky soustředěnou práci na plně
ní předem stanovených výchovně
vzdělávacích cílů.

2) Umožnit žákům v rámci svých 
kmenových tříd týmovou spolupráci.

3) Vytvořit prostor pro spolupráci 
žáků a učitelů z různých škol (min. 
ZŠ Zruč n. S. a ZŠ Okružní).

4) Zapojit do výuky rodiče a od
borníky.

Tematicky projekty směřovaly k: a) 
připomenutí osmdesát let od konce 
druhé světové války; b) poznávání 
míst, ve kterých žijeme a lidí (včetně 
jejich profesí), kteří tu žijí s námi; c) 
k radosti z pohybu coby přirozené 
součásti našeho života; d) objevová

ní projevů jara v přírodě. Organizá
toři projektů však mohli přijít i se 
svými vlastními nápady.

T ř íd n í  u č i t e l k y  a   u č i t e l é  v e 
spolupráci s asistentkami pedagoga 
př iprav i l i  dě tem opravdu ve lmi 
pestrou nabídku aktivit, které se 
díky nádhernému májovému počasí 
odehrávaly na čerstvém vzduchu. 
Děti z nultého ročníku pozorovaly 
jarní přírodu a věnova ly se ja rní 
pát rac í  a kci .  Pr vňáčci  společně 
s   dě tmi z e ZŠ Ok ružní  t voř i l i , 
poznávali jarní květiny a věnovali 
se pohybov ým hrám (1. A), dět i 
z 1. B navštívi ly pomník padlých 
hrdinů a poznávaly jarní květiny, 
céčko pronika lo do tajů stolního 
tenisu – učilo se trénovat a zahrálo 
si i s robotem. Druháčci vyrazili do 
přírody, ve které, kromě poznávání 
př írodnin, také t voř i l i  manda ly 
a za ložili si své první jednoduché 
h e r b á ř e .  C é č k o  s t r á v i l o  č a s 
s příběhem Malého prince.

Žáci třetích ročníků se vydali na 
turistický pochod (3. A), nebo plnili 
úkoly na jarní stezce (3. C). V béčku 
proběhl zážitkový workshop k osm
desátému výročí od konce druhé svě
tové války. Děti se díky spolupráci 
s organizací Post Bellum seznámily 
s historickými reáliemi vážícími se 
k prvorepublikovému skautskému 
oddí lu. Čtvr ťáci poznáva l i Zruč 
při besedě s paní Jiřinou Janatovou 
a společně pak navštívili muzeum 
Od verpánku k Baťovi.

Páťáci (5. A) se pomocí šipkované 
vydali ve stopách sedmáků (7. A) na 
Horku, kde besedovali s pamětní
kem a následně si opekli špekáčky. 
Béčko se seznamovalo s událostmi 
druhé světové války, tvořilo k nim 
časovou osu a asambláž. Šesťáci (6. 
A) zjišťovali, jak vypadalo stravování 
v době 2. světové války a jak fungo
val systém přídělových lístků. Béčko 
mapovalo poválečné změny, ke kte
rým došlo v naší zemi po druhé svě

tové válce. Sedmáci (7. B) ve školní 
jídelně, ve Varielu a také na měst
ském úřadu poznávali lidi a jejich 
profese, kterým se věnují. Osmáci 
sportovali (8. A), béčko se seznámilo 
s Nicolasem Wintonem a jeho život
ním příběhem. Deváťáci strávili pro
jektový den ve spolkovém domě, kde 
si prohlédli výstavu zručských foto
grafií z roku 1945, vyslechli přednáš
ku o Zruči mezi světovými válkami 
a v průběhu druhé světové vá lky, 
dále zde zhlédli film Habermannův 
mlýn. Na sestavení programu měly, 
kromě třídních učitelů, také zásluhu 
pracovnice městské knihovny paní 
Bělinová a Přenosilová.

Projektový den naplnil svůj účel. 
Nabídl žákům obou základních škol 
možnost poznat aktivním způsobem 
místo, ve kterém žijí, a také lidi, kte
ří v tomto místě žijí a pracují. Děti 
se dozvěděly více o moderní historii 
Zruče a měly možnost těšit se z krás 
jarní přírody.

MĚSTOŠKOLSTVÍ

Projektový den na zručských „základkách“

Dagmar Jakoubková

Výuka anglického jazyka probí
há na naší škole již od 2. roční

ku. I naši nejmenší prvňáčci mají, 
v případě zájmu, možnost zapojit se 
do hodin angličtiny. Mladší žáci si 
osvojují základy angličtiny hravou 
formou, pracují s obrázky, s pracov
ními listy a různými pomůckami 
v angličtině. Využíváme také výuko
vé programy, žáci poslouchají po
hádky a písničky. Starší žáci už zvlá
dají číst základní knížky v originále, 
pracovat s textem, číst ho, překládat 
a vyhledávat v něm informace. Na 
jaře jsme využili nabídku Tylova di
vadla v Kutné Hoře a navštívili jsme 
divadelní představení Dick Whittin
gton and his cat. Představení plné 
angličtiny se nám všem moc líbilo.

Výuka 
angličtiny 
v ZŠ Okružní

Ivana Jandejsková

Ve ŠD se dne 29. 4. 2025 konala 
další akce, a to „Stezka s rodi

či“. Pro dětičky a jejich rodiče byla 
připravena trasa s několika stano
višti, kde děti zúročily své znalosti 
a dovednosti. Během cesty posbí
ra ly spoustu indicií, s jejichž po
mocí na konci poskládaly několik 
tajenek a za odměnu za své úsilí si 
odnesly sladkou odměnu. Na kon
ci si děti ještě mohly upéct to, co 
si samy přinesly: špekáčky, párky, 
marshmallow a jiné dobroty. Celé 
odpoledne si děti užily a odnesly si 
spoustu veselých zážitků.

Petr Vrzáček

Den Země, který každoročně při
padá na 22. dubna, je významnou 

ekologickou událostí, jejímž cílem je 
upozornit na důležitost ochrany život
ního prostředí. Do této akce se zapo
jují lidé na celém světě a od roku 1990 
i v České republice.

Již tradičně si také žáci naší školy při
pomněli svátek planety Země v rámci 
projektového dne, během něhož nejen 
získávali nové informace teoreticky 
a prakticky, ale zároveň svou úklidovou 
činností přispěli k čistému prostředí.

Na 1. stupni je tento den v kompetenci 
třídních učitelek, a tak o rozmanitost té
mat a jednotlivých aktivit nebyla nouze. 
Malí prvňáčci zhlédli videa o přírodě, 
vzniku Země nebo ochraně životního 
prostředí a následně vyplňovali pracov
ní listy, skládali obraz zeměkoule ze slov 
či z puzzle dílků. Ve druhých třídách se 
objevila dvě témata. Některé děti společ
ně hledaly odpovědi na otázku: Co dělá 
naší planetě radost? Ze svých ručiček 
pak vytvořily obraz naší planety. V jiné 
třídě se děti dozvěděly o vzniku a význa
mu stromů, popisovaly jednotlivé části 
a den zakončily praktickou poznávač
kou stromů v parku. Žáci třetích tříd 
se přenesli do života včel a ryb, další se 
učili třídit odpad. Čtvrťáci strávili celý 
den v přírodě, kde poznávali a pozoro
vali faunu a floru. V jedné páté třídě se 
věnovali ekologii a třídění odpadů. Na
vštívili Technické služby města Zruč n. 
S. a sběrný dvůr. Druhá pátá třída vyra
zila na badatelskou procházku a pomo
cí aplikace Seek identifikovala rostliny 
a zvířata ve svém okolí. Svůj program za

končili vytvořením asambláže ze dřeva.
Na 2. stupni mají jednotlivé ročníky 

přesně strukturovaný program. Žáci 6. 
ročníků zamířili na zručskou čistírnu 
odpadních vod, aby poznali, jak fun
guje celý proces čištění splaškových od
padních vod, jaké okolnosti vše kom
plikují a kam odtéká vyčištěná voda. 
Sedmáci se dozvěděli o důležitosti recy
klace a konkrétně se zaměřili na papír. 
Nakonec si sami prakticky vyzkoušeli 
recyklaci papíru ve zjednodušené for
mě. Do areálu bývalého Sázavanu se 
vypravili žáci 8. tříd, aby získali infor
mace o zdejší biokotelně, její historii 
a principu fungování. Studenti devá
tých ročníků již tradičně besedovali se 
zástupkyní města o otázkách životního 
prostředí, o aktuální situaci a problé
mech ve městě. Všichni žáci během dne 
vyplňují pracovní listy a podnikají vy
cházku po městě spojenou s úklidem.

Součástí projektového dne je literární 
a výtvarná soutěž, letos na téma „To je 
krásně na světě!?“ Žáci slovem a kres
bou vyjadřovali své myšlenky, názory 
a pocity. Z nejlepších literárních poči
nů byla sestavena sbírka básní a próz, 
která je zveřejněná na stránkách školy. 
Vytištěné sbírky dostanou samotní au
toři na památku. Nejzdařilejší výtvarné 
práce zdobí vestibul školy.

Den Země je příležitostí, kdy si žáci 
mohou užít vzdělávací aktivity ve škole 
i mimo ni a zároveň přemýšlet o tom, 
jak naše každodenní rozhodnutí ovliv
ňují planetu Zemi a že je naší odpověd
ností ji chránit.

Akci Den Země organizuje Mgr. 
Pavla Císařová a do její realizace se 
zapojuje celý pedagogický sbor školy.

Den Země
Ráno
Barbora Boumová, 6. B

Zase se mi vstávat nechce,
do školy mám umět íčka,
mamka do mě žďuchá lehce,
mně se ale zavírají víčka.

Budík křičí, tak já vstávám,
ségra už tu dávno lítá,
pomalu si chleba dávám,
na obloze svítá.

Naštěstí je venku krásně,
sluníčko už svítí,
proto tady skládám básně,
na světě se mi moc líbí.

Oběť války
Vanesa Zichová, 8. B

Jedna rána, druhá, třetí…
bezvládné tělo k zemi letí.
Kulka tu dívku do prachu srazila,
copak je možné, aby už nežila?

Bylo jí dvacet, možná víc,
ona už nezažije nic.
Chtěla žít vesele, chtěla být šťastná,
právě jí svíce života zhasla.

Chtěla žít, aby něco poznala,
přitom své vrahy vůbec neznala.
To válka si další oběť vybrala.
To smrt zas jeden život sebrala.

Ekologie planety
Simona Kadlecová, 7. A

Slunce pálí, horko se šíří,
ledovce tají, moře se blíží.
Země se mění, klima se hroutí,
my, lidé, jsme vinni.

Lesy se kácí, sucho stoupá,
zvířata hynou, domov chátrá.
Bouře a požáry krajinu pálí,
naše planeta v slzách se válí.

Plasty v oceánu, vzduch plný smogu,
každý nový den hrozivého roku.
Probuďme se, dokud je čas,
změňme své chování, změňme svůj hlas.

Chraňme přírodu, šetřeme zdroje,
vraťme Zemi život, vraťme jí roje.
Společně tvořme, společně žijme,
planetu zachraňme, v míru ji řiďme.

Stezka s rodiči

FOTA: VYCHOVATELKY ŠD

FOTA: ARCHIV ZŠ
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Zdenka Kunčická

Páteční dopoledne 9. května bylo 
na obou zručských základních 

školách věnované projektům. Naši 
školu navšt ív i l i  nám dobře zná
mí kamarádi z 1.A spolu s paními 
učitelkami Evou Znamenáčkovou 
a Ivanou Jandejskovou. Tématem 
projektu bylo jaro na školní zahradě 
a stejně tak byly zaměřené i aktivity. 
Na čtyřech stanovištích si čtyři sku
piny dětí ověřovaly svoje schopnos
ti a dovednosti. Prvňáci i žáci naší 
školy si zopakovali jarní měsíce, po
znávali nejrůznější rostliny a zvířa

ta, řešili tajenky „jarních“ křížovek. 
Zručnost museli prokázat při vyrá
bění pavoučí čelenky a důvtip při 
tvoření hmyzích domečků. Tělesnou 
zdatnost a šikovnost žáků prověřily 
netradiční sportovní disciplíny na 
školním hřišti. Během dopoledne 
jsme v naší škole rádi přivítali pana 
ředitele Mgr. Petra Vrzáčka, který 
se přišel podívat, jak se žákům jeho 
školy daří. A protože se dařilo, od
cházel velice spokojený. Společné 
projektové dopoledne se opět zdařilo 
a rozcházeli jsme se s příslibem další 
spolupráce v příštím školním roce.

Projektové dopoledne v ZŠ Okružní se ZŠ Na Pohoří

Zvýhodněná
cena instalace

WiFi router
za akční cenu

FOTA: ARCHIV ZŠ
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Otvírání turistické sezóny 2025 objektivem Martina Suka
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Renata Hortová

Dubnová pranost ika „Duben, 
ještě tam budem“ – míněno za 

kamny, čili ve školní družině, vzala za 
své. Počasí přálo, a tak jsme se mohli 
od začátku měsíce věnovat venkovním 
aktivitám. Hojně jsme využívali hřiště 
před školou, ať už k míčovým hrám, 
nebo k celoškolnímu dubnovému 
koňskému projektu. Pro naše koníky 
jsme si udělali na hřišti dostihovou 
dráhu a trénovali mezi překážkami. 
V souvislosti s tímto projektem jsme 
navštívili městskou knihovnu, kde 
jsme si prohlédli knížky o koních. 
Ve družině si nejenom hrajeme, 
ale když je potřeba, přiložíme ruku 
k dílu. V rámci celorepublikového 
projektu jsme se zapoji l i do akce 
Ukliďme Česko a v odpoledních 
hodinách se vypravili po okolí školy 
sbírat odpadky. Po odvedené práci 
jsme měli ze sebe dobrý pocit, že jsme 
mohli vyčistit kousek přírody kolem 

nás. Jako odměna se na družinovém 
jídelním lístku objevil vanilkový 
pudink se strouhanou čokoládou.

Letošní Velikonoce nám zpestřili 
návštěvou naši rodiče a prarodiče. 
Připravi l i jsme společné setkání, 
během kterého jsme malovali vajíčka, 
tvořili velikonoční dekoraci, vzájemně 
si popovídali a užili si společně část 
odpoledne.

V půlce měsíce dubna jsme navštívili 
s p o l k o v ý  d ů m  a   Ve l i k on o č n í 
jarmaření, kde jsme si v dílničkách 
moh l i  n a z dobit  po ly s t y renová 
vajíčka nebo namotat vajíčko pomocí 
provázku. Součástí jarmaření byly 
stánečky, kde jsme u jednoho z nich 
objevi l i naši prodávající babičku 
Haničku, a mohli tak zakoupením 
drobností přispět na dobrou věc. 
Další akcí, které jsme se zúčastnili, byl 
koncert dětského pěveckého sboru, 
který k nám zavítal z Prahy. Poslechli 
jsme si lidové písně, anglické balady, 
píseň z filmu Harry Potter či modlitbu 
z pohádky Anděl páně.

28. dubna v odpoledních hodinách 
jsme vyzvali naše rodiče a dědu ke spo
lečnému cyklovýletu. Ujeté kilometry 
na kolech a koloběžce utíkaly a my se 
mohli těšit do kempu V Rákosí na 
sladkou tečku v podobě osvěžujících 
limonád a nanuků. Mezitím jsme se 
ještě stihli potěšit z houpaček a prolé
začek, nezapomněli jsme se pozdravit 
s místními obyvateli kempu – kozič
kami. Další den jsme si na dětském 
dopravním hřišti zopakovali dopravní 
značky a jízdu na motokárách.

Koncem dubna jsme se zapoji l i 
do sladké soutěže, kterou vyhlásila 
cukrárna v Kácově. Úkolem bylo na
malovat dort. Za školu se zúčastnila 
Anetka, která si osobně obrázek do 
Kácova dovezla vlakem. Odměnou 
Anetce byla výborná zmrzlina a vy
stavený obrázek po celý měsíc květen 
v kácovské cukrárně.

Za pomoci paní praktikantky Ivy 
jsme si vytvořili čarodějnici Saxanu, 
a tím jsme zakončili měsíc duben 
v naší školní družině.

Ohlédnutí za měsícem dubnem 
ve školní družině v ZŠ Okružní

Dagmar Janatová

V květnu se uskutečnila v pečova
telském domě besídka pro naše 

seniory ke Dni matek. Navštívily 
nás paní učitelky s dětmi z Mateřské 

školky Malostranská. Děti seniorům 
zatančily a zazpívaly písně ke Dni ma
tek. Tentokrát si připravily také po
hádku. Zpříjemnily tak seniorům do
poledne. Na jejich vystoupení budou 
mít všichni dlouho hezké vzpomínky.

Vystoupení dětí 
v pečovatelském domě

Jolana Keharová

Měsíc duben a květen byl plný za
jímavých témat, akcí a aktivit.

Ještě koncem dubna naši školku 
pozvala ZŠ Okružní na pravidelnou 
akci Den Země.

Tentokrát byl program zaměřen na 
život včel. Tvůrci akce zahráli nejprve 
dětem veselou pohádku. Po pohádce 
jsme se rozdělili do čtyř skupin. Každá 
skupina obešla v prostorách zahrady 
čtyři stanoviště. Tam si každý mohl 
vyzkoušet práci s mikroskopem, 
ochutnat med nebo si obléct ochranný 
oblek pro včelaře. Na závěr si děti 
zahrály hru Včelka sbírá nektar a na 
památku dostaly medvídka z vosku.

Děkujeme paním učitelkám za 
zorga nizování tohoto projektu.

Na další krásnou akci nás pozval 
kolektiv učitelů ze ZUŠ.

Měli jsme možnost prohlédnout si 
celou budovu a seznámit se s obory, 
do kterých se děti už jako školáci mo
hou přihlásit. Byl to obor výtvarný, 
hudební, taneční a dramatický. Prů
běh byl skvěle zorganizován a nálada 
všech učitelů nesmírně pozitivní.

Moc se nám tento způsob Dne otevře
ných dveří líbil. Také velmi děkujeme.

V dalších dnech jsme pořádali opé
kání špekáčků a rej čarodějnic.

Dále se děti fotily na školní zahradě.
5. 5. kdo měl čas, chuť a sílu se mohl 

zúčastnit jarních šlápot.
6. 5. byl pro děti připraven hudební 

program – Muzikál – lidové písničky.
7.  5.  se předškoláci zapoji l i  do 

ukázko vého, fotbalového tréninku.

12. 5. proběhl projekt Malý truhlář.
Akcí nás čeká ještě opravdu mno

ho. Těšíme se na výlet, na olympi
ádu, trénujeme závěrečné besídky… 
Školní rok se blíží pomalu, ale jistě 
k závěru.

Světem letí novina, 
že už květen začíná…

Jana Vladyková

Ve středu 7. 5. 2025 dopoledne se 
naše mateřská škola proměnila 

ve sportovní tým plný nadšených ma
lých fotbalistů. Vydali jsme se totiž 
na místní fotbalový stadion, kde nás 
přivítali profesionální trenéři z fotba
lového klubu. Pod jejich vedením si 
děti vyzkoušely nejrůznější pohybové 
aktivity – od slalomového běhu až po 
střelbu na bránu. Nechyběly ani zá
bavné týmové hry, které děti nadchly 
a vyvolaly spoustu smíchu i radosti. 
Sluníčko nám přálo a dopoledne plné 
pohybu uteklo jako voda.

Na oslavu svátku Dne matek pro
běhla v naší školce další milá událost 
– besídka pro naše milované mamin
ky.  Děti si s paními učitelkami při
pravily pásmo písniček, básniček a 
tanečků. Nejedné mamince ukápla 
slza dojetí, když slyšela, jak její dítko 
s nadšením recituje nebo zpívá jen 
pro ni. Na závěr děti předaly vlast
noručně vyrobené dárečky a přáníč
ka, která tvořily s láskou a pečlivostí.

Děkujeme všem trenérům za krásné 
sportovní dopoledne a maminkám 
za jejich neustálou podporu a lásku. 
Tento den nám všem zůstane dlouho 
v srdci.

Dopoledne na stadionu 
a srdíčková besídka 
ke dni matek

FOTO: ARCHIV AUTORKY
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Martin Hujer

• V ulici Topolová skončily práce na 
nových vodovodních a kanalizač-
ních přípojkách k jednotlivým ne
movitostem. Město vybralo zhotovi
tele na obnovu povrchu komunikace. 
Práce provede firma BES, s. r. o. za 4 
mil korun. O přesném termínu bude
me všechny informovat.
• Skončila oprava rozhledny Bab-
ka – výměna horních dřevěných slou
pů za ocelové, které budou obloženy 
dřevem. Práce provedla firma Teplo
techna Ostrava, která rozhlednu sta
věla. Rozhledna je otevřena.
• Částečnou opravou prošel chod-
ník ve Vlašimské ulici mezi železnič
ními přejezdy a chodník na začátku 
Průmyslové ulice.
• Město obnovilo menší chodníky
u přechodu k Tescu a u Sázavanky
• Na Slunném Vrchu máme přes celou 
komunikaci nové odvodnění.
• „Výměna střešního pláště a zatep-
lení střech na části objektů v ZŠ Zruč 
nad Sázavou“. Práce provádí f irma 
SEADON z Hlučína za 2,3 mil Kč.
• Město získalo stavební povolení na 
chodník ze Zruče do Dubiny
• Probíhá oprava vodovodu v ulici 
1. máje v úseku od náměstí po hřbi
tov. Ulice bude po nezbytnou dobu 
uzavřena.
• Město insta lova lo elektronické 
cedule na jízdní řády – na náměstí 
MUDr. Svobody, Na Pohoří a u poš
ty. Cedule ukazují odjezdy autobusů 
včetně aktuálního zpoždění a čas.
• Závěrečná oprava našeho zámku 
probíhá již pátý měsíc. Probíhá in
stalace nové elektriky, staví se odvě
trávací kanál, vyrábí nová okna do 
nádvoří a začnou práce na omítkách 
a podlahách.
• Oprava požární nádrže v Nesmě-
řicích bude probíhat zejména v červ
nu. Popis úprav:

~ odstranění stávajícího betonového 

požeráku včetně lávky
~ vyčištění betonového lemu od 

drnu kolem nádrže
~ vyspravení praskliny ve stávajících 

betonech
~ nový betonový otevřený požerák 

osazený uzamykatelnou ocelovou 
mříží

~ nová lávka se zábradlím a brankou
Práci provede firma VHS Bohemia za 
1,8 mil. Kč.
• Vrcholí příprava výstavby psího 
hřiště na louce u čističky.
• Obřadní síň na zámku má novou 
podobu.
• Technické služby opravují v parku 
mlatové cestičky a provedly opravu 
přívodu vody do jezírka a vodotrysku.
• Kontrola z  f inančního úřadu
skončila bez závad.
• Kontrola hospodaření města za 
rok 2024 z krajského úřadu proběhla 
také bez závad.

Aktuálně z města – květen 2025

Elektronická tabule Na Pohoří

Oprava chodníku v Průmyslové ulici

Pokládka vodovodu v ulici 1.máje

Přechod v plastovém provedení
u školní jídelny

Nové plastové vodorovné značení 
v ulici 5. května

Přívod vody do zámeckého jezírka prošel opravou Opravená atrakce na dětském hřišti Chodník u přechodu k Tescu Oprava chodníku ve Vlašimské ulici

Opravený mlatový chodníček v parku

Na svatby připraveno...

Materiál na opravu střechy ZŠ

FOTA: ARCHIV MĚSTA
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Výběr ze zásahů HZS ČR Zruč n. S.
v dubnu 2025

• 6. 4. 2025 – KOPIS vyslalo jednotku k odstranění nakloněného stro
mu nad komunikaci mezi obcí Dubina a Lipina. Po příjezdu na místo 
bylo průzkumem zjištěno, že se jedná o zlomený strom zaklesnutý mezi 
dva stromy stojící okolo. Následně byl zlomený strom stažen a odklizen 
bez použití motorové řetězové pily.

• 17. 4. 2025 – Jednotka byla vyslána na technickou pomoc ke spadlé
mu stromu na dálnici D1. Po příjezdu na místo zásahu bylo průzkumem 
zjištěno, že se jedná o vyvrácený strom na výjezdu z odstavné plochy 
u areálu čerpací stanice na dálnici D1 ve směru na Prahu. Pomocí moto
rové řetězové pily byl vyvrácený strom rozřezán a odklizen na přilehlou 
travnatou plochu. Místo zásahu bylo uklizeno.

• 24. 4. 2025 – KOPIS vyslalo jednotku do Zruče nad Sázavou na po
moc se sundáním kočky z telefonního sloupu. Po příjezdu na místo bylo 
zjištěno, že se jedná o telefonní dřevěný sloup, na jehož vrcholu seděla 
kočka ve výšce asi šest metrů. Pomocí čtyř dílů nastavovacího žebříku 
byla kočka snesena dolů. Po uložení použitých věcných prostředků se 
jednotka vrátila na základnu.

• 30. 4. 2025 – Krajské operační a informační středisko vyslalo jednot
ku k požáru u obce Onšovec. Po příjezdu na místo bylo zjištěno, že se 
jedná o nahlášené pálení.

Za HZS ČR Zruč nad Sázavou nprap. Pavel Jelínek

• 1. 4. 2025 – Ve večerních hodinách byla hlídka MěP požádána o spo
lupráci operačním PČR. Policii bylo nahlášeno, že opětovně utekla z do
mova třináctiletá místní dívka. Hlídka MěP ve spolupráci s hlídkou PČR 
provedla kontrolu katastru města, kdy se nakonec podařilo policii nalézt 
uprchlici v zámeckém parku.

• 10. 4. 2025 – Během kontroly náměstí Míru v ranních hodinách byla 
hlídka MěP upozorněna občany na muže se zdravotními problémy. Uve
dený třiačtyřicetiletý muž seděl na zemi u bývalého kina a na oslovení 
strážníků nereagoval. Dle svědků měl muž upadnout na zem a přitom se 
uhodit do hlavy. Na místo byla přivolána zdravotnická záchranná služba, 
kterou byl muž převezen k dalšímu vyšetření do nemocničního zařízení.

• 11. 4. 2025 – V odpoledních hodinách byla hlídka MěP požádána 
o asisten ci hlídkou PČR. Policie vyjížděla na nám. MUDr. Svobody, kde 
mělo dojít k napadení osoby. Po příjezdu strážníků na místo bylo zjištěno, 
že se jedná o místního osmašedesátiletého občana, který byl již v péči zdra
votnické záchranné služby. Napadení bylo na místě vyloučeno, poraněný 
muž měl na zem upadnout bez cizího zavinění.

• 21. 4. 2025 – Zřejmě nějaké zásadní ochlazení předpokládal čtyřia
dvacetiletý mladík, který v nočních hodinách odcizil u rodinného domu 
hrablo na sníh. Jednání uvedeného však neuniklo pozornosti majitele 
domu, který skutečnost nahlásil hlídce MěP. Dle popisu se nakonec po
dařilo strážníkům výtečníka dopadnout. S uvedeným byla věc jako pře
stupek následně projednána uložením blokové pokuty.

• 22. 4. 2025 – Poškození vstupní brány u mateřské školy bylo hlídce 
MěP nahlášeno v dopoledních hodinách. Kontrolou městského kame
rového systému bylo zjištěno, že k poškození nedošlo v důsledku cizího 
zavinění, ale vlivem silného povětří v předešlých dnech.

Za MěP Zruč nad Sázavou str. Pavel Antoš

Události řešené městskou policií
v dubnu 2025

VZPOMÍNKA

Dne 14. 5. 2023 uplynuly dva roky,
kdy nás navždy opustil

náš milovaný manžel a tatínek
pan Bohumil Kahoun.

Všem moc chybí
a s láskou na něj vzpomínáme

celá rodina, vnoučata a pravnoučata.

Dne 16. 5. 2025 uplynulo 25 let,
kdy navždy dotlouklo srdce

naší drahé maminky,
paní Anny Kindlové,

které by 18. 5. 2025 bylo 96 let.
S velkou úctou, láskou

a bolestí v srdci vzpomínají
dcery Magda a Zdeňka, vnoučata,

pravnoučata a ostatní příbuzní.

Dne 3. 6. 2025 uplynou dva roky,
kdy nás navždy opustil
náš milovaný manžel, tatínek,
dědeček, syn a strýc
pan Martin Valouch.
S láskou vzpomínají
manželka, děti vnoučata a rodiče.

Naši starouškové oslavili
29. dubna 2025

75 společných let.
Děkujeme městskému úřadu

za blahopřání.
Rodina Michalicova

◆ Prodám dvoukolový výsuvný hasičský žebřík typ 
ZD‒12 (tel.: 721 549 624).
◆ Prodám tvrdé nařezané palivové dřevo, tel. 
721 549 624.
◆ Prodám nůžkový hydraulický zvedák německý 
(DDR), tel.: 721 549 624.
◆ Koupím Jawa ČZ  – motocykl, skútr, moped s  SPZ 
i bez, také díly i nekompletní vraky. Děkuji za nabíd-
ky. Tel.: 777 589 258.
◆ Sháním byt pro rodinu s dětmi ve Zruči nad Sázavou 
a okolí. Tel.: 775 000 786.

ŘÁDKOVÁ INZERCEPODĚKOVÁNÍ

Kristýna Jirkovská

Letos na podzim se opět po čty
řech letech budou konat volby 

do Posla necké sněmovny. Termín 
konání voleb stanovil pan prezident 
na první říjnový víkend tedy na pá
tek 3. října a sobotu 4. října 2025. 
Každopádně předvolební boj o voliče 
jednotlivých stran již můžeme zazna
menat z médií.

Poslanecká sněmovna je jednou 
z komor Parlamentu České republi
ky, která spolu se senátem vykonává 
moc zákonodárnou. Skládá se z 200 

poslanců. Volby do poslanecké sně
movny se konají tajným hlasováním 
na základě všeobecného, rovného 
a přímého volebního práva, podle 
zásad poměrného zastoupení.

Volby se budou konat v 14 volebních 
krajích na území České republiky (ve 
stálých volebních okrscích) a i v za
hraničí (ve zvlá štních volebních 
okrscích při zastupitelských a kon
zulárních úřadech České republiky).

Ve Zruči nad Sázavou a přilehlých 
obcích budou moci voliči tradičně 
volit v sedmi volebních okrscích, a to 
podle adresy jejich trvalého pobytu. 

Novinkou pro všechny voliče, a le 
i členy okrskových volebních komi
sí bude v souvislosti se zavedením 
digitálního stejnopisu občanského 
průkazu možnost voliče prokázat 
svou totožnost ve volební místnosti 
prostřednictvím eDok ladu a ná
sledně nová povinnost členů okrs
kové volební komise jeho totožnost 
elektronicky ověřit. Ačkoliv termín 
voleb neznáme, již se na Městském 
úřadu ve Zruči nad Sázavou pečlivě 
připravujeme, abychom zajistili hlad
ký a komfortní průběh podzimních 
voleb pro všechny zúčastněné.

Volby do Poslanecké sněmovny 2025

Ludmila Vlková

Dne 15. 3. 2025 skončil termín pro 
přijímání žádostí do participativ

ního rozpočtu – Tvoříme Zruč. Cel
kem se letos sešlo devět žádostí. Žá
dosti prošly formální kontrolou, byly 
projednány v radě města a předloženy 
zastupitelům.

Zastupitelé na svém jednání dne 
14. dubna 2025 doporučili k veřejnému 
hlasování čtyři projekty:
~Opékání špekáčků na návsi v Nesmě

řicích – přenosné ohniště – 15 690 Kč
~Zrcadla na cyklostezce – 15 000 Kč
~Sport a pohyb – pingpongový stůl 

v Želivci – 36 330 Kč

~ Rozšíření dětského hřiště na Du
bině o dvě atrakce pro starší děti – 
70 761 Kč.

Zastupitelé vyčlenili ze svého roz
počtu částku 500 tisíc Kč na projekty 
navržené občany. Částky za pro jekty, 
které jsou navržené k hlasování, ne
převyšují tuto částku. Budou tedy 
realizovány všechny navržené pro
jekty. Anketou bychom chtěli zjistit, 
který projekt má u obča nů největší 
podporu. Dejte hlas projektu, který 
se vám nejvíce líbí.

Tyto čtyři projekty budou zveřej
něny po celou dobu hlasování na 
webových stránkách města Zruč 
nad Sázavou. Hlasování bude pro

bíhat přes aplikaci Mobilní rozhlas 
anebo odevzdáním svého hlasu do 
schránky umístěné v informačním 
centru (vchod z průjezdu zámku) 
na adrese Zámek 1, nebo v městské 
knihovně ve spolkovém domě na 
adrese 5. května 510. Zájemce o hla
sování zde obdrží jeden hlasovací 
lístek, na kterém zaškrtne vybraný 
projekt. Hlasování končí 6. 6. 2025.

Poté budou výsledky hlasování 
předloženy na jednání zastupitelstva 
dne 23. 6. 2025 a dojde ke konečné
mu schválení projektů k realizaci. 
Projekty by měly být realizovány do 
konce roku 2025.

Hlasujte v anketě o projektech v rámci 
participativního rozpočtu – Tvoříme Zruč

FOTO: ARCHIV RODINY MICHALICOVY
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Zprávy z radnice
Usnesení Zastupitelstva a Rady města

Zastupitelstvo města na svém 21. zasedání, konaném dne 14. 4. 2025
revokuje
• usnesení zastupitelstva města Zruč nad Sázavou ze dne 17. 10. 2022 

číslo 13/1/ZM/2022 ve znění „Odměny zastupitelům a členům výborů 
I. Zastupitelstvo města Zruče nad Sázavou stanoví v souladu s § 72 
odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona o obcích měsíční odměnu za 
výkon funkce neuvolněného člena zastupitelstva obce ve výši:

místostarosta: 20 000 Kč
člen zastupitelstva: 1 500 Kč
člen rady: 6 000 Kč
předseda kontrolního výboru nebo finančního výboru: 3 000 Kč
člen kontrolního výboru nebo finančního výboru: 2 500 Kč“;

schvaluje
• odměny zastupitelům a členům výborů I. Zastupitelstvo města 

Zruče nad Sázavou stanoví v souladu s § 72 odst. 2 a § 84 odst. 2 
písm. n) zákona o obcích měsíční odměnu za výkon funkce neuvol
něného člena zastupitelstva obce ve výši:

místostarosta: 40 000 Kč
člen zastupitelstva: 1 500 Kč
člen rady: 6 000 Kč
předseda kontrolního výboru nebo finančního výboru: 3 000 Kč
člen kontrolního výboru nebo finančního výboru: 2 500 Kč;
• výplatu měsíční odměny místostarosty Bc. Pavla Vrzáčka ve výši 

40 000 Kč od 1. 5. 2025;
• prodej pozemku p. č. 2470 v k. ú. Zruč nad Sázavou do vlastnictví: 

1/2 spoluvlastnického podílu – pan Martin Moravec a 1/2 spoluvlast
nického podílu – paní Jana Bajerová za cenu 150 Kč/m2 + náklady 
spojené s převodem;

• že město Zruč nad Sázavou je zakladatelem zapsaného ústavu 
Centra podpory vzdělávání Kutnohorska se sídlem v Kutné Hoře;

• statut zapsaného ústavu Centrum podpory vzdělávání z. ú.;
• zakládací listinu zapsaného ústavu Centrum podpory vzdělávání 

Kutnohorsko;
• za člena dozorčí rady CPV za město Zruč nad Sázavou pro první 

období (2 roky) Mgr. Martinu Fialovou (vedoucí odboru kultury, 
školství a sportu) a za člena správní rady CPV za město Zruč nad 
Sázavou pro první období (3 roky) Mgr. Martina Hujera;

• smlouvu o poskytnutí dotace ve výši 512 000 Kč s nadačním fon
dem Eduzměna;

• přijetí dotace od Ministerstva pro místní rozvoj, Staroměstské 
náměstí 932/6, 110 00 Praha 1 z Národního programu podpory ces
tovního ruchu v regionech. na akci „Doprovodná infrastruktura ces
tovního ruchu ve Zruči nad Sázavou“ ve výši 867 267 Kč;

• uzavření smlouvy o partnerství s finančním příspěvkem o zajištění 
majetkových a provozních náležitostí projektu „Komunální techni
ka pro Mikroregion Posázavský kruh“ s Mikroregionem Posázavský 
kruh;

• pravidla zapojení do participativního rozpočtu pro děti a mládež 
prezentovaný pod názvem „Děti mění Zruč 2025–2026“;

• k veřejnému hlasování tyto projekty předložené v rámci partici
pativního rozpočtu na rok 2025 – Tvoříme Zruč:

 ~ Opékání špekáčků na návsi – přenosné ohniště,
 ~ Zrcadla na cyklostezce (dvě zrcadla ze tří),
 ~ Sport a pohyb – pingpongový stůl v Želivci,
 ~ Rozšíření dětského hřiště o dvě atrakce pro starší děti;

• a vydává Změnu č. 6 územního plánu Zruč nad Sázavou.

Rada města na svém 64. zasedání, konaném dne 23. 4. 2025
schvaluje
• ke zveřejnění prodej vyznačené části (cca 17 m2) pozemku 

p. č. 2197/1 v k. ú. Zruč nad Sázavou;
• žádost spolku Zručský bigbítový (z)dunění, z. s., o výpůjčku 

Zručského dvora za účelem pořádání hudebního festivalu Zručský 
bigbítový (z)dunění dne 16. 8. 2025, možnost napojení na elektrický 
proud, využití veřejného WC, výpůjčku mobiliáře a umístění plakátu 
na hrázděný dům dle jeho žádosti;

• žádost firmy Gabostav, s. r. o., o souhlas s odnětím půdy ze ZPF 
a s uložením skrývky ornice na pozemku p. č. 2576 v k. ú. Zruč nad 
Sázavou. Všechny vzniklé náklady ponese firma Gabostav, s. r. o.;

• přijetí daru od Středočeského kraje ve výši 34 500 Kč na akci 
„Údržba lipové aleje k rozhledně Babka“;

• uzavření darovací smlouvy se Středočeským krajem na akci „Údrž
ba lipové aleje k rozhledně Babka“;

• vyhlášení zadávacího řízení na služby „Projektová dokumentace – 
nástavba nových učeben ZŠ Zruč nad Sázavou“ na profilu zadavatele 
města Zruč nad Sázavou;

• dodatek č. 1 ke Smlouvě o poskytování pracovnělékařských služeb 
s firmou Všeobecný lékař Prevent, s. r. o.;

• veřejnou zakázku malého rozsahu na zajištění služeb „Organi
zátora urbanisticko–krajinářské soutěže“ formou uzavřené výzvy;

• s účinností od 1. září 2025 nový ceník spolkového domu;
 
jmenuje
• za členy hodnotící komise na zakázku opravy komunikace II/126 – 

Propojení D1 se sil. I/2, II. etapa za město Zruč nad Sázavou Martina 
Hujera a Radka Hampla. Jedná se o akci Krajské správy a údržby sil
nic Středočeského kraje, příspěvková organizace, se sídlem Zborov
ská 11, 150 21 Praha 5. Náhradníci Kristýna Jirkovská a Pavel Antoš.

Martin Hujer

Tajemnice MěÚ
Dne 1. 5. 2025 nastoupila nová refe

rentka na stavební úřad.
Dne 6. 5. proběhl kurz první po

moci, zúčastnilo se jej přes dvacet 
zaměstnanců.

Proběhlo jednání školské rady a zá
stupců z řad rodičů, bylo přednese
no mnoho podnětných připomínek 
k činnosti školské rady.

Z á kony,  k teré  s e  změn i ly  od 
1. 1. 2025:

 ~ zákon o úřednících – dojde ke 
zjednodušení procesu výběrových 
řízení (např. nemusí být originály 
dokumentů, dodají se v případě při
jetí uchazeče). Ke změně došlo ve 
vzdělávání úředníků. Povinné vzdě
lávání nebude 18 dní za tři roky, nově 
devět dní za tři roky.

 ~ zákon o veřejných zakázkách – 
zvedaly se limity, smlouvy na profil 
zadavatele se musí dávat až od 1 mil. 
Kč. Byl aktualizován pokyn pro za
dávání veřejných zakázek malého 
rozsahu.

 ~ zákoník práce – novela, mění se 
zkušební doby, zákaz řetězení pra
covních poměrů, nesmí navazovat 
na sebe. Pracovní poměr na dobu 
určitou je možné opakovat dvakrát. 
Výhody pro pracující rodiče, garance 
pracovního místa je do dvou let dí
těte. Práce mladistvých od 14 let, za 
přísných podmínek. Minimální po
čet členů odborové organizace jsou 
tři. Došlo k prodloužení pracovní
ho volna při úmrtí v rodině. Ruší se 
vstupní prohlídky u zaměstnanců 
zařazených do čisté kategorií 1, ka
tegorie 2 a vyšší – vstupní prohlídka 
a další jsou stále nutné (např. pečo
vatelky, zaměstnanci TSSM). Od 
1. 1. 2026 změna v podpůrčí době pro 
podporu v nezaměstnanosti.

 ~ novela zákona o poskytování služ
by péče o dítě v dětské skupině od 
1. 5. 2025.

Kancelář starosty
Na tři roky byla uzavřena nová rám

cová dohoda s O2 na služby (mobily, 
IP linky, internet).

Byl aktualizován metodický pokyn 
pro zadávání veřejných zakázek.

Probíhá anketa v rámci participativ
ního rozpočtu – Tvoříme Zruč.

Byly vypracovány a vlastníkům 
nemovitostí předány dohody o po
skytnutí finančního příspěvku ve 
výši 25 tisíc Kč na novostavbu tlako
vé kanalizace.

Probíhá obesílání nájemníků za
hrádek s informací o změně ceny 
nájemného ze 3 Kč na 6 Kč za metr 
čtvereční, se zájemci o prodloužení 
nájemného budou uzavřeny dodatky 
(zájemcům bude také nabídnut od
kup pozemků).

Byla zpracována legislativa k otevře
ní ReUse centra ve Zručském dvo
ře, které se zprovoznilo na začátku 
května.

Bylo vytvořeno a odesláno roční 
hlášení o odpadech ISPOP a dotaz
níky pro kolektivní systémy.

Bylo odesláno osm výzev na auto
vraky, jeden byl přesunut, u ostat
ních ještě neuplynuly lhůty dané 
zákonem.

Byl vypracován nový spisový řád 
pro náš úřad, rovněž pro obce v rámci 
součinnosti GDPR.

Proběh la  metod ick á  náv š t ě va 

z archivu, upravi l i jsme postupy 
týkající se spisové služby.

Odbor sociálních věcí
Potravinová banka je poskytována 

na základě zjištění a posouzení po
třebnosti každého žadatele. Výdejna 
potravinové banky bude přesunuta 
nově do rekonstruovaných prostor 
v budově městské policie po otevření 
ulice 1. máje.

Byla ukončena nájemní smlouva 
s nájemcem v sociálním bytě z dů
vodu neplacení nájemného, bude se 
jednat s dalším zájemcem.

V současné době máme ve Zruči 
n. S. dva lidi bez přístřeší. Bylo jim 
nabídnuto dostupné bydlení mimo 
naše město.

V pečovatelské službě v současné 
době řešíme personální problémy 
týkající se pokrytí směn z důvodu 
pracovní neschopnosti a OČR dvou 
našich pracovnic. Ostatní pracovnice 
v sociálních službách se snaží i přesto 
zajistit péči v plném rozsahu i za cenu 
přesčasových hodin. Bez jejich nasa
zení, spolupráce a pomoci brigádni
ce by nebylo možné provoz zajistit 
ve stejném rozsahu, za to si zaslouží 
poděkování.

Stavební úřad
Portál stavebníka není stále zcela 

funkční.
Od 1. 8. 2025 se snižují kvalifikační 

požadavky na vzdělávání uchazečů 
o pracovní místo na stavebním úřa
dě, okruh se rozšiřuje o ekonomické 
a geodetické vzdělání. Opětovně je 
vypsané výběrové řízení na referenta. 
Zpracovávají se došlé žádosti z úno
ra 2025.

Technické služby a správa majetku
Probíhá rekonstrukce bytu pro lé

kaře.
Opravuje se požární nádrž v Nesmě

řicích, střechy na základní škole, mla
ty v parku. Celkem je 200 požadavků 
na opravy v nebytových prostorách, 
50 na byty.

Připravoval se provoz ReUse cent
rum. Dohlíží se na stavby vodovodu, 
pečuje se o fotovoltaické elekrárny.

Probíhá rekonstrukce zámku.
Všechny objekty města jsou zabez

pečeny od firmy Jablotron.
Bylo odesláno vyúčtování nájemní

kům v městských bytech.
Bude zajištěna dosadba chybějících 

lip v aleji pod Babkou.

Odbor vnitřních věcí
V dubnu byla zahájena svatební 

sezóna, několik svateb již proběhlo. 
V březnu proběhlo vítání občánků.

Je nově zařízená a vybavená obřad
ní místnost, dle návrhu paní archi
tektky ve spolupráci s panem arch. 
Řehořkou.

Poplatky za TKO byly kompletně 
předány na ekonomický odbor. Byly 
odeslány upomínky za minulá období 
a složenky za letošní rok.

Městská policie
Během měsíce dubna se strážníci 

městské policie zaměřili na bezpeč
nost v silničním provozu u základ
ní školy Na Pohoří. Byla posilová
na služba, a to hlavně při dohledu 
v ranních hodinách. Na místě bylo 
během tohoto období řešeno několik 
dopravních přestupků, kdy se zejmé
na jednalo o porušování zákazu za

stavení u základní školy. Tyto akce 
budou v průběhu roku dle možností 
a potřeb opakovány.

Odbor kultury, školství a sportu
V sobotu byla slavnostně zahájena 

turistická sezóna akcí Otvírání turi
stické sezóny 2025. Bylo dobrovolné 
vstupné, akce se zúčastnilo 2 420 lidí.

Odbor kultury se jako tradičně na 
začátku turist ické sezóny potýká 
s nefungujícími turnikety na Ko
lowratské věži a Vodáckém muzeu.

Na odboru kultury se opravovala 
podlaha, kanceláře byly přestěhovány 
do galerie, již jsou přestěhovány zpět.

Odbor kultury připravuje novou na
učnou stezku s názvem Rybí stezka.

Příběhu řeky Sázavy se po dokonče
ní úprav sklepů v zámku přestěhuje. 
Připravuje se aktualizace naučných 
tabulí a nové inovativní prvky do 
expozice.

Ve spolupráci s EO bylo na Mini
sterstvo kultury odesláno hlášení 
o činnosti. Pracovníci Národního 
muzea kontrolovali zápůjčky v prů
vodcovském okruhu zámku, kontrola 
proběhla bez závad.

Pro tuto sezónu máme 19 průvod
kyň (čtyři nové), osm brigádníků na 
obsluhu autíček na dětském hřišti.

Ze spolkového domu odchází paní 
Ludmila Říhová. Nový zaměstnanec 
nastoupí až od září.

Ve Zruči proběhl sraz infocenter, 
byla pozvána infocentra v okruhu 
50 km. Účastnili se jí například pra
covníci z Kraje blanických rytířů, 
Světlé n. S., Čáslavi, Kutné Hory 
(infocentrum u kostnice) a dalších 
infocenter.

Ekonomický odbor
Účetně byl uzavřen rok 2024, účet

ní závěrka byla odeslána na monitor 
státní pokladny.

Přezkum hospoda ření proběh l 
v dubnu.

Bylo odesláno daňové přiznání 
a vyúčtování daně z příjmů. Do ma
jetku byly zařazeny čtyři elektrárny. 
Pracovníci ekonomického odboru 
provedli dvě veřejnosprávní kontroly 
v našich MŠ.

Místostarosta
Připravili jsme zadávací dokumen

tace na organizátora urbanistické 
soutěže lokality Na Pohoří, je zveřej
něno na profilu zadavatele.

Připravuje se koupaliště.
Činnost Eduzměny se převádí na 

Centrum podpory vzdělávání. Je 
silný pokles v ročnících z hlediska 
populace. Byrokracie ve školství při
bývá.

Probíhá oprava nádrže v Nesměři
cích, dokončena by měla být do konce 
června.

Starosta
Informoval, že na ČT byl odvysílán 

první díl pořadu České řeky z výšky, 
který byl o Sázavě a z našeho města.

Proběhne výběrové řízení na re
konstrukci ulice Hlohové a silnice 
v Želivci.

V květnu proběhne rekonstrukce 
objektu Adélky Na Pohoří. Pekárna 
bude v provozu, uzeniny Matoušek 
budou prodávány z pojízdné prodej
ny. Řešíme vlastnictví pozemků oko
lo budovy. V novém objektu by měla 
být lékárna, cukrárna a trafika.

Příspěvky z pracovních schůzí MěÚ

Pro pečovatelskou službu hledáme brigádníka na výpomoc. 
Podmínkou není kurz PSS, ale ŘP skupiny B, spolehlivost a milé vystupování.

V případě Vašeho zájmu kontaktujte: vedoucí PS – Dagmar Janatová, DiS. Tel.: 724 193 068.



16 KVĚTEN
2025 ŠKOLSTVÍAKTUALITY

Pavel Antoš

Již 30. ročník turnaje v malé kopané 
o putovní pohár města Zruče nad 

Sázavou, POLICE CUP 2025 se uskuteční 
v sobotu 21. června 2025 na házenkář
ském hřišti ve Zruči nad Sázavou.

Prvenství v loňském ročníku získal 
tým FC Horka n. S., který ve finále 
porazil Aivals Jets 6:4. Na bronzový 
stupínek vystoupal tým Black Shoes 
Juniors. Tým FC Horka n. S. získal 
své páté turnajové vítězství, čímž se 
vyrovnal týmu Ajax Polipsy. Nejvíce 
turnajových prvenství má tým Chabe
řice Star, který turnaj vyhrál osmkrát.

Nejlepším střelcem 29. ročníku se 

stal hráč vítězného týmu FC Horka 
n. S., Jakub Gramer, který během 
turnaje nastřílel sedm branek. Nej
lepším hráčem byl vyhlášen hráč 
týmu Internacionálové Miloš Musil 
a nejlepším brankářem Dominik Fi
alka, který hájil barvy Ajax Polipsy.

Pro soutěžící a diváky bude opět 
př ipravena t ipovací soutě ž a po 
skončení turnaje společenský večer 
s hudbou. K tanci a poslechu zahraje 

DJ Míra Rokos.
Galerie vítězů posledních ročníků: 

2019:  1. FC Horka n. S. 2. Chabeřice star 3. 
1FC Pacif ik
2022: 1. 1FC Pacifik 2. Ajax Polipsy 3. FC Horka 
n. S.
2023: 1. Chabeřice star 2. Black Shoes Jun. 3. 
MFC Kelevras
2024: 1. FC Horka n. S. 2. Aivals Jets 3. Black 
Shoes Jun.

Markéta Augustovová

Na z ač át ku k vě t na  ote v ře lo 
město Zruč nad Sázavou nové 

ReUse centrum, které slouží jako 
místo pro opětovné využití věcí, jež 
by jinak skončily jako odpad. Přijď
te dát starým věcem nový život – ať 
už něco darujete, nebo si něco od
nesete!

ReUse centrum sídlí na adrese Zruč
ský dvůr 1121, 285 22 Zruč nad Sázavou.

Otev í r ac í  doba je  pondě l í  od 

14.00–16.00 hodin a sobota od 9.00 
do 11.00 hodin.

ReUse centra slouží k prodloužení 
životnosti věcí, které jsou ještě plně 
funkční, ale jejich původní majitelé 
je už nepotřebují. Namísto toho, aby 
skončily na skládce, mohou posloužit 
dalším lidem. Cílem je snížit množství 
odpadu, podpořit cirkulární ekonomi
ku a šetřit přírodní zdroje.

Do ReUse centra můžete přinést 
knihy, sportovní potřeby, nábytek 
a zahradní nábytek (mimo čalouněný 

nábytek), hračky, kuchyňské potřeby 
a nádobí, pracovní nářadí, dětské po
třeby, umělecké předměty, dekorace.

Do ReUse centra mohou přinášet 
občané města Zruče nad Sázavou, 
Dubiny, Želivce a Nesměřic, stejně tak 
majitelé rekreačních objektů z tohoto 
území, odnášet může kdokoliv.

Nebude se přijímat čalouněný náby
tek, oděv, zvířecí pelechy, elektrospo
třebiče. Za příjem věcí je zodpovědná 
obsluha centra, která má v pravomoci 
odmítnout příjem věcí.

FOTA: ARCHIV AUTORA

FOTO: ARCHIV AUTORA

KULTURA SPORTMĚSTO

Kateřina Hrdinová

Dne 22. dubna 2025 se v prostředí 
zámeckého areálu ve Zruči nad 

Sázavou uskutečnilo přátelské se
tkání zástupců informačních center. 
Schůzky se zúčastnilo osm infocenter 
nejen z destinace Kraj blanických ry
tířů, ale i z širšího okolí – konkrétně 
z Posázaví a Kutnohorska.

Program setkání byl bohatý a rozma
nitý. Úvodní část patřila představení 
zámeckého areálu a našeho místního 
infocentra. Hosté se seznámili s tím, 

co dělá naše infocentrum jedinečným, 
a společně jsme sdíleli různé přístu
py a zkušenosti z každodenní praxe. 
Následovalo vzájemné představení 
jednotlivých infocenter a diskuze nad 
možnostmi další spolupráce.

Cílem celé akce bylo nejen prohlou
bit vzájemné vztahy a navázat nové 
kontakty, ale především inspirovat se 
navzájem, sdílet osvědčené postupy 
a najít způsoby, jak lépe propagovat 
turistické aktivity v našem regionu 
v nadcházejícím roce. Velkým pří
nosem byla také možnost detailně 

poznat zámecký areál, jeho expozice 
a atraktivní nabídku pro návštěvníky.

Setkání bylo zakončeno příjem
ným společným obědem v restauraci 
U Kuklů, kde pokračovala nefor
mální výměna zkušeností v přátelské 
atmosféře.

Děkujeme všem zúčastněným za 
příjemné setkání, inspiraci a zájem 
o spolupráci. Věříme, že podobná 
setkání pomáhají posilovat turis
tickou síť v regionu a přinášejí nové 
impulzy do další činnosti informač
ních center.

Rada města na svém 65. zasedání, konaném dne 7. 5. 2025
schvaluje
• Mateřské škole Malostranská převedení fi nančních prostředků 

ve výši 84 000 Kč z rezervního fondu do fondu investic a následné 
použití na opravu herní plochy;

• podání žádosti Mateřské školy Malostranské Zruč nad Sázavou 
fi nanční podporu z Operačního programu Výzkum, vývoj vzdělání, 
výzvy č. 02_24_034 Šablony pro ZŠ a MŠ II OP JAK, pro projekt 
zaměřený na personální podporu, vzdělávání zaměstnanců, inova
tivní vzdělávání dětí;

• přijetí dotace ve výši 78 800 Kč z rozpočtu Středočeský kraj z Pro
gramu 2025 pro poskytování dotací na podporu turistických infor
mačních center Středočeského kraje z rozpočtu Středočeského kraje 
ze Středočeského Fondu podpory cestovního ruchu;

• dodatek č. 7 k pojišťovací smlouvě č. 7720482069 s Kooperativa 
pojišťovna, a. s., Vienna Insurance Group;

• uzavřít předloženou „Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zří
zení služebnosti č. 21078/bVB1/FTTH000/2025“ s fi rmou TMo
bile Czech Republic, a. s., zastoupenou společností RYVEPRO
JEKT, s. r. o.;

• individuální žádost Davida Hornáta: (Po)Vánoční badmintonový 
turnaj ve výši 3 000 Kč;

• kupní smlouvu s panem Pavlem Ondráčkem na nákup 4 původ
ních historických židlí do průvodcovského okruhu do Zelené jídelny;

• záměr vybudování nové místnosti v ZŠ Na Pohoří a doporučuje 
zastupitelstvu schválit příslušnou částku v rámci rozpočtové změny 
č. 3;

• uzavření nájemní smlouvy na pronájem prostoru sloužícího 
k podnikání – zdravotní středisko – sdílená ordinace v Lipové ulici 
585, Zruč nad Sázavou s fi rmou TRY shop, s. r. o.;

• uzavření dodatku číslo 1 ke smlouvě o dílo s fi rmou Archatt, s. r. o. 
na akci Zručský zámek ožívá, IV. etapa, 2. část;

doporučuje zastupitelstvu města
• schválit nákup pozemků p. č. 2642/147, o výměře 111 m2, č. 697/10, 

o výměře 142 m2, p. č. 616/68, o výměře 126 m2, vše v katastrálním 
území Zruč nad Sázavou, číslo LV 10626, od pana Ing. Petra Nováka;

• předložit kandidáty na Cenu města v roce 2025 a kandidáty na 
cenu za Sportovní výkon za rok 2025 na jednání zastupitelstva;

bere se souhlasem na vědomí
• podání žádosti na Ministerstvo vnitra ČR o poskytnutí neinvestič

ní účelové dotace na výdaje spojené se zásahy jednotek sboru dobro
volných hasičů obcí při mimořádné události způsobené tlakovou níží 
BORIS v období od 11. 9. 2024 do 31. 12. 2024;

• podání žádosti o dotaci z Programu 2025 pro poskytování dotací 
z rozpočtu Středočeského kraje ze Středočeského Fondu podpory 
dobrovolných hasičů a složek IZS v rámci tematického zadání „Pod
pora akceschopnosti jednotek SDH obcí“.

Zprávy z radnice

Petr Škramovský

Už tradičně se konal o svátcích 
jara v městské sportovní hale 

ve l ikonoční turnaj badmintonu 
smíšených dvojic . Byl to už dva
náctý ročník.

Zúčastnilo se ho 21. dvojic. Tento
krát převládli Zručáci, přihlási lo 
se 15 dvojic. Po nelítostných bojích 
a   po osmi kolech tu rnaje  se  na 

pr vn ím mís tě  umís t i l i  Ja ros l av 
Kuba a   St a n i s l ava  Hoskovcová 
z e  Svě t l é  n ad  Sá z avou .  Dr u hé 
mí s to  obsad i l i  Lu k á š  Nema s t a 
a Kamila Nemastová z Pardubic 
a na místě třetím zazáři li Martin 
Havíček a Lidka Vlková ze Zruče 
nad Sá zavou. V šichni úča stn íc i 
s i  odnes l i  z   tu rnaje pěk né ceny 
a krásný pocit z dobře stráveného 
dne. Tak zase příště.

Badmintonový turnaj

Přátelské setkání infocenter 
v zámeckém areálu Zruč nad Sázavou

Police Cup – 30. ročník

Nově otevřené Re-Use centrum

Zahájení beachvolejbalové sezóny 2025
V sobotu 7. června 2025 se od 8.30 hod. na beachvolejbalových kurtech 

koná již XII. ročník turnaje Beachotvírák. 
Hrají smíšené trojice, z toho minimálně jedna žena.

POMOC S DLUHY
Ohledně dluhového poradenství v rámci Občanské poradny 

do Zruče n. S. dojíždí každé pondělí pracovníci Občanské poradny Diakonie Střed.

Pokud jste se dostali do těžké životní situace a trápí vás dluhy, využijte kontakty:
Tel.: 734 516 733, e-mail: hazuka.petr@diakonie‑stred.cz

Tel.: 603 941 969, e-mail: lucanova.dana@diakonie‑stred.cz

Pracoviště Zruč nad Sázavou – Mládeže 591, 285 22 Zruč nad Sázavou
otevírací doba: PONDĚLÍ 9.00 až 15.00 hod.

(15.00 až 17.00 hod. objednaní), 
ZMĚNA KONTAKTŮ, DŘÍVE UVÁDĚNÉ KONTAKTY NEPLATÍ!

Diakonie ČCE – středisko Střední Čechy, Kouřimská 15, 280 02 Kolín
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Iva Pleskačová

V sobotu 26. 4. se ve zručské spor
tovní hale uskutečnil volejbalový 

turnaj žákyň. Tento turnaj byl pří
pravou na finále okresního přeboru 
žactva, který se odehrál o den později 
v Benešově. Snem zručských volejba
listek bylo obhájit v okresním přeboru 
žactva první místo z roku 2024 a opět 
získat zlaté medaile.

Přípravného turnaje se zúčastnilo 
pět družstev. Úkolem hráček bylo 
doladit formu na nedělní finále okres
ního přeboru. Všechny zápasy byly 
velmi vyrovnané a o vítězství se roz
hodovalo ve zkrácených setech. Naše 

dívky se v tomto turnaji umístily na 
druhém místě hned za týmem VK 
Třebíč. Na třetím místě skončil tým 
Spartaku Pelhřimov.

Finále okresního přeboru se odehrá
lo v neděli 27. 4. v Benešově. Zúčastni
lo se ho 16 týmů, které byly rozděleny 
do čtyř skupin podle výsledků, které 
si hráčky vybojovaly v průběhu roku. 
Volejbalistky Zruče nad Sázavou hrály 
po celý rok v první výkonnostní skupi
ně spolu s týmem Týnce nad Sázavou 
„A“. Mezi první a druhou skupinou 
se pohybovaly družstva Říčan „A“, 
Postupic a Týnce nad Sázavou „B“. 
Jmenované týmy se nakonec podělily 
i o medailová umístění. Zlaté medaile 

vybojovala děvčata ze Zruče nad Sá
zavou „A“, stříbrné medaile hráčky 
z Týnce nad Sázavou „A“ a bronzo
vé medaile smíšené družstvo hráček 
a hráčů z Postupic.

Obhájit první místo v této celoroční 
soutěži nebylo ovšem nijak jednodu
ché. Podobně jako v roce 2024 zahá
jily zručské volejbalistky tuto soutěž 
vítězstvím 29. 9. na domácím hřišti ve 
Zruči nad Sázavou. V listopadu, kdy 
se hrálo v Postupicích, hráčky opět 
uhájily první místo. Třetí turnaj po
znamenala vysoká nemocnost hráček, 
a proto přáním všech bylo nespadnout 
do druhé skupiny. S umístěním na tře
tím místě byly dívky i jejich trenérky 

spokojeny. V březnu se hrálo v Týnci 
nad Sázavou. Zde naše děvčata před
vedla znovu skvělý výkon a obsadila 
opět první místo. V celkovém pořadí 
ale hráčky vedly už jen o dva body. 
Bylo jisté, že boj o zlaté medaile bude 
v závěru soutěže ještě velmi náročný 
a dramatický.

Finálový turnaj se odehrál 27. 4. 
v Benešově. První zápas zručských 
hráček s Týncem nad Sázavou byl po
znamenán velkou nervozitou a děvča
ta prohrála 1:2. O to více nastoupily 
mladé zručské volejbalistky do dru
hého zápasu s touhou a odhodláním 
vyhrát. Dívky v průběhu obou setů 
téměř neuděla ly chybu v podání. 

Děvčatům se dařilo i v útoku, kde se 
prosadila zejména kapitánka týmu Ni
kola Mrvová a první smečařka Amálie 
Krutilová. Zápas s Postupicemi skon
čil po skvělém výkonu našich dívek 
vítězstvím 2:0. Jejich cestu k vytou
ženým zlatým medailím si tak touto 
výhrou potvrdily.

Velká gratulace a pochvala patří 
všem hráčkám za vynikající celoročně 
odvedenou tréninkovou práci. Zejmé
na je třeba ocenit bojovnost, odhodla
nost a touhu po vítězství celého týmu.

Zručské mladé volejbalistky trénují 
trenérky Iva Potůčková a Iva Pleska
čová.

FOTO K ČLÁNKU JE NA NÁSLEDUJÍCÍ STRANĚ
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František Herout

Dospělý celek SKC Zruč nad Sá
zavou ovládl základní část stře

dočeské divize a kvalifikoval se tak do 
závěrečného play off z nejvyššího mož
ného místa a díky odstoupení TTC 
Říčany rovnou do jeho finále. Tam 
už čekala posílená rezerva Mnicho
va Hradiště, kterou SKC přivítal ve 
spolkovém domě. Ve vrcholu sezóny se 
Zruč nemohla opřít o Míšu Keroušo
vou, která byla stále zraněná a její duch 
v sestavě dost chyběl. Utkání bylo od 
začátku velice vyrovnané až do stavu 
7:7. V závěru rozhodla hůře zvládnutá 
koncovka pátého setu Dana Nevřely, 
který kapituloval s Jamrichem, a když 
kolega David Marel nedokázal zvítězit 
ve svém posledním utkání, byla z toho 
prohra 7:9 a druhé místo v divizi.

Vzájemná dohoda hráčů Zruče pak 
rozhodla o tom, že do příští sezóny 
SKC opět vlétne do nejvyšší kraj
ské soutěže – divize a bude doufat 
v uzdravení své ženské opory Micha
ely Keroušové.

Bi l a nce h r áč ů:  Her ou t  Fr ant iš ek 5 1:8 
(dvouhry)/17:2 (čtyřhry), Keroušová Michaela 
41:16/16:1, Miffek Daniel 20:7/8:1, Nevřela Da-
niel 36:19/11:6, Martínek Daniel 10:6/2:3, Ma-
rel David 10:16/5:3, Herout Tomáš 11:17/2:6, 
Langer Josef 4:8/1:1.

SKC Zruč ovládlo krajskou soutěž 
a připsalo si postup do I. třídy

Btým dospělých ovládl základní 
část Krajské soutěže II. t ř ídy po 
vzoru svých kolegů z áčka. Závěrečné 
play off ho dle očekávání poslalo na 

favorizovanou Sadskou. Ta na první 
f iná lové k lání dorazi la ve velmi 
oslabené sestavě, když dala přednost 
souběžně hrajíc ímu f iná le da l š í 
soutěže. Bylo z toho jednoznačné 
zručské vítězství v poměru 9:1.

Další den se odehrávala odveta v Sad
ské a její scénář byl zcela odlišný. Zručá
kům se totiž v Sadské nedařilo, a když 
byl průběžný stav 3:6, zdálo se, že do
mácí už utkání dorazí směrem k třetí
mu zápasu. Dan Martínek s Tomášem 
Heroutem však ve svých vyrovnaných 
dvouhrách zaveleli k monstróznímu 
obratu, a to hned proti dvěma nejsil
nějším hráčům soupeře. Když kapitán 
Babka dovršil výhru s Mottlem, bylo to 
7:7. Koncovku duelu pak Btým zvládl 
o poznání lépe. Tomáš Herout v pěti 
setech předčil svého kamaráda z tenisu 
Suchomela, a když Marek Němec proti 
Mottlovi zahrál hlavně na nervy svých 
spoluhráčů, vítězným míčem na 12:10 
zajistil SKC vítězný devátý bod zname
nající postup do vyšší úrovně – Krajské 
soutěže I. třídy.

Bilance hráčů: Martínek Daniel 31:2/7:1, 
Babka Dominik 4 2:12 /10:7,  Němec Marek 
37:14/14:4, Herout Tomáš 20:8/10:1, Jandejsek 
Pavel 33:14/8:6, Langer Josef 22:17/8:4, Jan-
dejsek Zdeněk 8:14/3:2, Herout Václav 2:6/2:1.

C-tým skončil pod vrcholem, zbylé 
dva celky skromnější

Vzr ů s t a j íc í  v ýkonnos t  u k á z a l 
Ctým mužů, který postupem se
zóny zača la svými táhnout body 
zručská kometa, Josef Langer. Ten 
se ve svých jedenácti letech kvalifi
koval mezi nejlepší dospělé hráče na 
Kutnohorsku. Se svými spoluhráči 
dokonce remizoval ve finále play off 
se Starkočí, ale pro zranění kolegů 
z toho bylo nakonec druhé místo.

SKC Zruč reprezentovaly na ze
lených stolech další dva celky. Ten 
dospě lácký pod vedením Josefa Förs
tera skončil na osmém místě RP2 
a ten mladistvý pod Jiřím Zvárou 
došel na páté místo nejnižší regio
nální třídy.

Baví tě stolní tenis? Neboj se ozvat 

a zahrát si mezi námi bez ohledu na 
věk nebo výkonnost.

Právě dva nižší celky otevřely své 
dveře pro nové tváře. A kdyby ty 
ne, rádi přivítáme na svých trénin
cích nové přátele různých věkových 
kategorií. Zájemci se mohou ozvat 
na f.herout@seznam.cz nebo na tel.: 
601 569 936 a určitě najdeme způsob, 
jak si tento sport užít.

Josef Langer zvítězil na kutnohor-
ském TOP16 a zakončí sezónu na 
MČR

Skvělé výkony v průběhu sezóny 
předváděla největší naděje stolního 
tenisu ve Zruči, Josef Langer. Ten po 
krajských titulech přeborníka sezónu 
zakončil jednoznačným vítězstvím 
na výběrovém turnaji TOP16 nejlep
ších hráčů do 15 let na Kutnohorsku. 
Jeho poslední štací v této sezóně bude 
účast na Mistrovství České republiky 
v Hostinném, kde se po několika le
tech opět představí zručské barvy.

Ve stínu nadstandardních výsledků 

Pepy v sezóně velmi dobře reprezen
tovala další titulovaná dívka Terezka 
Zvárová, která se jednoznačně stala 
Přebornicí regionu mezi dívkami do 
15 let a slušně se ukázala i na poli kraj
ském, odkud přivezla medaile. Na 
turnajích si dobré výsledky připsal 
i Mikuláš Osovský, Matěj Šteffek 
nebo Václav Mrázek. I spolu s bratry 
Pražákovými, Zdeňkem Jandejskem, 
nováčkem Tondou Chuchmou a další
mi tvořili hlavní tréninkovou skupinu 
pod vedením Jiřího Zváry.

Od září SKC Zruč plánuje rozšířit 
mládežnickou strukturu, kdy z roz
sáhlé více než dvacetičlenné příprav
ky vznikne výběr stolních tenistů 
nad sedm let pod vedením Františka 
Herouta a nadále bude pokračovat 
i skupinka do šesti let, která si formou 
her a soutěží získávala a bude získá
vat všeobecnou sportovní přípravu. 
Dveře do naší party jsou stále ote
vřeny všem přátelským kamarádům 
i kamarádkám, kteří by si chtěli tento 
sport vyzkoušet.

Mladé volejbalistky obhájily zlaté medaile

Áčko skončilo těsně pod vrcholem středních Čech

FOTA: ARCHIV AUTORA
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Naše úspěšné volejbalistky – horní řada zleva: Ema Pavlicová, Veronika Dolejší, Tereza Jindřichová, Simona Kadlecová, Adéla Kovářová, Andrea Kadlecová, Justýna Černíková, Nikola Mrvová a Amálie Krutilová;
dolní řada zleva: Anna Shkrobanets, Michaela Šramková a Matylda Mrvová, na fotografii chybí Adéla Kranichová.           FOTO J. TŮMA

MĚSTOŠKOLSTVÍKULTURAAKTUALITY SPORTKVĚTEN
2025

fotografie  k článku „Mladé volejbalistky obhájily zlaté medaile“ ze str. 17


